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                    ACTA DE LA SESSIO ORDINÀRIA DEL PLE MUNICIPAL 
 
NÚM.: 3/2023 
DATA:  22 DE MARÇ DE 2023 
HORA INICI: 21:31 H 
HORA FINALITZACIO: 23:23 H 
LLOC: AJUNTAMENT DE DELTEBRE 
 
ASSISTENTS: 
 
Alcalde-President: Sr. Lluís Soler Panisello 
 
Regidors: Sra. Lluïsa Ventura Galiano, Sr. Carlos Serra Ventura, Sr. Francisco 
Castro Casanova, Sr. Robert Bertomeu Callau, Sr. Kilian Franch Arques, Sra. 
Anna Giménez Uribe, Sra. Íngrid Santiago Casanova, Sra. Carme Franch Tomàs, 
Sr. Andreu Curto Castells, Sra. Rosa Royo Franch, Sr. Joan Alginet Aliau, Sra. 
Laura Fabra Verge, Sra. Vanessa Callau Miñarro, Sr. Juan Carles Bel Carbó, 
Sra. Neculina Nicoleta Autu i Sr. Aleix Ferré Ribes. 
 
Excusats: Ningú 
 
Secretari acctal.: Sr. David Torres Fabra. 
 
Interventora acctal.: Sra. Lorena Navarro Vicente. 

ORDRE DEL DIA 
 
1R.- APROVACIÓ, SI S’ESCAU, DE LA SEGÜENT ACTA: 

- ORDINÀRIA NÚM 2/2023 DE DATA 22 DE FEBRER DE 2023 
 
El Sr. Alcalde pregunta si els grups polítics tenen alguna objecció a l’acta 
esmentada i manifesten que estan d’acord amb el seu contingut i per tant queda 
aprovada per unanimitat 
 

#DeltebreTerritori 
 
PLANIFICACIÓ TERRITORIAL 
 

2N.- DICTAMEN DE PROPOSTA D'APROVACIÓ DE LA CORRECCIÓ 
D'ERRADES DEL TEXT REFÓS DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL NÚM. 
1/2022 DEL POUM DE DELTEBRE, NO SOTMÈS A AVALUACIÓ AMBIENTAL 
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ESTRATÈGICA. Enunciat el contingut d’aquest punt de l’ordre del dia, i vist que 
el mateix va ser informat favorablement per majoria absoluta a la Comissió 
Informativa de l’Àrea #DeltebreTerritori de data 15 de març de 2023, el Sr. Lluís 
Soler Panisello, alcalde de l’ajuntament de Deltebre, procedeix a la lectura en la 
seva part bastant a la proposta següent: 
 
“El qui subscriu, com alcalde-president de l’Ajuntament de Deltebre, en ús de les 
facultats que la legislació vigent li concedeix, al ple de la Corporació eleva la 
següent INFORMACIÓ: 
 
Atès que per acord de ple municipal de data 22 de febrer de 2023 es van adoptar, 
entre d’altres, els següents acords: 
 
“1r.- Trametre a la Comissió Territorial d’Urbanisme de les Terres de l’Ebre el 
corresponent text refós de la modificació puntual del pla d'ordenació urbanística 
municipal 001/2022 per a l’adequació de diversos articles de la normativa 
urbanística, de Deltebre a efectes de procedir a l’executivitat de l’acord adoptat 
per aquesta en data 10 de febrer de 2023. 
 
2n.- Facultar al Sr. Alcalde per al desplegament i execució eficaç del que s’ha 
acordat. 
 
3r.- Traslladar el present acord a l’Àrea de #DeltebreTerritori subàrea de 
planificació territorial per al seu coneixement”. 
 
Atès que es va trametre el corresponent text refós així com tota la documentació 
a la CUTE per a què procedissin a la seva aprovació i posterior publicació per a 
la seva entrada en vigor. 
 
Atès que des de la CUTE ens han requerit que prèviament a l’aprovació de 
l’esmentat text refós s’aprovi per acord de ple municipal una correcció d’errades 
(canvis) del document presentat que no afecten a l’estructura formal del mateix. 

Atès que aquesta correcció d’errades (canvis) que s’ha de fer al document és la 
següent: 

- Incorporar l'article 98 a la modificació del POUM que és l'article que fa el 
llistat de totes les claus i incorporar dues claus noves (Clau R4.8 i A2a3) i 
posar-les al llistat. Posar també en aquest article la clau A2a 
Hoteler/Restauració 

- Article 104 és el llistat de les claus R4 i incorporar la R4.8. 
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Article 134b: aquest article regula els paràmetres de la nova Clau A2a3, en 
aquest cas en el seu dia es va fer una modificació (estudi de detall) que passava 
de 1.500 m2/st a 1030 m2/st comercial i de 2.625 m2/st a 3.095 m2/st hoteler 
sumant igual el sostre que contemplava en la UA6 de Riumar. 

Vist el document del text refós redactat per l’arquitecte municipal, Sr. Felip Carles 
Munné, que incorpora aquesta correcció d’errades (canvis). 
 
Per tot l’esmentat anteriorment, PROPOSO al ple de la Corporació adopti els 
següents acords: 
 
1r.- Aprovar la correcció d’errades (canvis) del text refós de la modificació puntual 
del pla d'ordenació urbanística municipal 001/2022 per a l’adequació de diversos 
articles de la normativa urbanística  
 
2n.- Trametre de nou a la Comissió Territorial d’Urbanisme de les Terres de 
l’Ebre el corresponent text refós on s’han incorporat la correcció d’errades 
(canvis) . 
 
3r.- Facultar al Sr. Alcalde per al desplegament i execució eficaç del que s’ha 
acordat. 
 
3r.- Traslladar el present acord a l’Àrea de #DeltebreTerritori subàrea de 
planificació territorial per al seu coneixement. 
 
La Corporació, no obstant això, acordarà el que estimi adient.  
 
Deltebre (Delta de l’Ebre), 15 de març de 2023. Lluís Soler Panisello.” 
 
Finalitzada la lectura, per part del Sr. Alcalde se li dona la paraula al Sr. Aleix 
Ferré Ribes del grup municipal  SD-CP i diu que el seu posicionament serà a 
favor de la proposta.  
 
Intervé el Sr. Joan Alginet Aliau del grup municipal ERC-MD i diu que el seu 
posicionament serà a favor  de la proposta. 
 
Intervé el Sr. Andreu Curto Castells del grup municipal d’ED-Junts i diu que el 
seu posicionament serà a favor de la proposta. 
 
Finalitzades les intervencions, el Sr. President, sotmet a votació l’esmentada 
proposta quedant aprovada per unanimitat, per tant resta expedit el tràmit adient 
sent facultat el Sr. Alcalde per a dur-ho a terme i per portar a efecte el que calgui 
per a l’execució d’aquest acord. 
 

#DeltebreSostenible 
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POLÍTIQUES AMBIENTALS I PLATGES 
 

3R.- DICTAMEN DE PROPOSTA D’APROVACIÓ  REVERSIÓ DELS BÉNS 
DEL CONTRACTE DE GESTIÓ DEL SERVEI MUNICIPAL D’AIGUA I 
CLAVEGUERAM DEL TERME MUNICIPAL DE DELTEBRE.- Enunciat el 
contingut d’aquest punt de l’ordre del dia, i vist que el mateix va ser informat 
favorablement per majoria absoluta a la Comissió Informativa de l’Àrea 
#DeltebreTerritori de data 15 de març de 2023, el Sr. Lluís Soler Panisello, 
alcalde de l’ajuntament de Deltebre, procedeix a la lectura en la seva part bastant 
a la proposta següent: 
 
“El que subscriu, Kilian Franch Arques, Tinent d’Alcaldia de l’Àrea 
#DeltebreSostenible de l’Ajuntament de Deltebre i regidor de polítiques 
ambientals i platges, en ús de les facultats que la legislació vigent li concedeix, 
al Ple de la Corporació eleva la següent INFORMACIÓ: 
 
ANTECEDENTS 
 

1. La Comissió Jurídica Assessora en data 13 de desembre de 2021, va 
notificar a l’Ajuntament de Deltebre el dictamen 385/2021, mitjançant el 
qual va concloure informar favorablement la revisió d’ofici amb la finalitat 
de declarar la nul·litat de ple dret de les modificacions del contracte de 
gestió del servei d’aigua municipal i clavegueram signades amb l’empresa 
SOREA SAU els anys 2000 i 2008.  

 
2. El Ple Municipal en sessió extraordinària de data 28 de desembre de 2021 

va acordar la declaració de nul·litat de ple drets dels acords municipals de 
data 29 de març de 2000 i de 15 de juliol de 2008, relatius a la modificació 
del contracte de gestió del servei municipal d’aigua i clavegueram, per la 
concurrència de la causa de nul·litat de ple dret de l’art. 62.1.e) de 
LRJPAC, així com dels convenis de data 25 de maig de 2000 i 23 de juliol 
de 2008, que materialitzen els anteriors acords.  

 
3. Els serveis tècnics municipals van advertir de la necessitat d’incoar 

l’expedient de reversió dels béns al final del període de prestació 
provisional de Sorea.  
 

4. Per tot l’esmentat, el Ple municipal de data 2 de febrer de 2022 va aprovar 
la incoació de l’expedient de reversió dels béns al final del període de 
prestació provisional de Sorea. Així mateix va nomenar interventor tècnic 
per a la revisió de l’estat de conservació i funcionament dels béns al 
Tècnic Cap d’Obres Públiques i Serveis Municipals, Sr. Alfons Fors Callau 
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i Instructora del procediment a la Cap d’Àrea de #DeltebreTerritori, Sra. 
Paula Navarro Pujol. 
 

5. Els serveis tècnics municipals van informar sobre la necessitat de requerir 
informació a l’empresa SOREA, SAU per tal de poder dur a terme les 
tasques necessàries per a la comprovació de l’estat de conservació i 
funcionament dels béns i instal·lacions a revertir a la fi de la prestació 
provisional per part de Sorea. 
 

6. Per acord de Junta de Govern Local de data 16 de març de 2022, va 
concedir-se a SOREA, SAU un termini màxim de 10 dies per tal que 
trametés la informació sol·licitada a l’informe tècnic i, així mateix, se li va 
comunicar que, amb posterioritat al lliurament de la documentació 
relacionada, s’efectuaria una visita a les instal·lacions per tal de verificar 
el seu estat. 
 

7. En data 11 d’abril de 2022, per mitjà d’entrada núm. 2022/3490, l’empresa 
Sorea presenta instància sobre la petició de la informació de les 
infraestructures de l’aigua del municipi, donant resposta al requeriment 
efectuat per l’Ajuntament. 
 

8. Per mitjà de Decret d’Alcaldia núm. 2022/2354, notificat el 4 d’octubre de 
2022, en base a l’informe emès pels serveis tècnics el 29 de setembre de 
2022, es requereix a l’empresa Sorea per tal que, en un termini de 3 dies, 
revisi i esmeni les mancances detectades en la documentació aportada. 
 

9. En data 9 d’octubre de 2022, per mitjà d’entrada núm. 2022/9375, 
l’empresa dona resposta a l’anterior requeriment aportant la informació 
que faltava. 
 

10. En data 28 d’octubre de 2022, s’emet informe tècnic sobre la comprovació 
de l’estat de conservació i funcionament dels béns i instal·lacions de les 
xarxes d’aigua potable i sanejament a revertir, del qual se’n dona trasllat 
a Sorea per mitjà d’ofici notificat el 2 de novembre de 2022 i se li concedeix 
un termini d’audiència de 15 dies hàbils a comptar des de la recepció del 
mateix per presentar al·legacions, documents i justificacions que estimin 
pertinents en defensa del seus drets i interessos. 
 

11. En data 10 de novembre de 2022, l’empresa SOREA SAU, presenta 
mitjançant registre d’entrada 2022/10450 sol·licitud d’ampliació de termini 
en un mes, per tal d’efectuar les corresponents al·legacions i recopilar la 
informació necessària. D’acord la l’article 32 de la LPAC, l’Administració, 
excepte precepte en contra, pot concedir d'ofici o a petició dels interessats 
una ampliació dels terminis establerts que no excedeixi la meitat 
d'aquests, si les circumstàncies ho aconsellen i amb això no es 
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perjudiquen drets de tercer; per tot l’exposat, es concedeix a la part 
interessada un termini d’audiència addicional de 8 dies hàbils, la qual cosa 
li és notificada mitjançant ofici en data 14 de novembre de 2022. 
 

12. En data 22 de novembre de 2022, per mitjà d’entrada 2022/10946, Sorea 
demana accés a l’expedient administratiu de referència, així com l’entrega 
de còpia de l’informe emès per una empresa externa resultant de les 
inspeccions que es van realitzar en la xarxa de sanejament i dels 
pressupostos rebuts d’instal·ladors especialitzats per a l’adequació en els 
pous de bombeig al seu estat inicial. Addicionalment, demana que el 
termini de 23 dies hàbils que se li havia atorgat per efectuar les 
corresponents al·legacions, comenci a comptar des de la data d’obtenció 
de la informació sol·licitada. 
 

13. En data 5 de desembre de 2022, per mitjà d’entrada 2022/11272, Sorea 
presenta al·legacions contra l’informe tècnic sobre la comprovació de 
l’estat de conservació i funcionament dels béns i instal·lacions de les 
xarxes d’aigua potable i sanejament a revertir aportant informe tècnic i 
avanç de dictamen pericial. 
 

14. En data 27 de desembre de 2022, es notifica a SOREA, SAU, per mitjà 
d’ofici, de l’informe tècnic pel qual se li torna a fer requeriment d’informació 
necessària per realitzar la comprovació de l’estat de conservació i 
funcionament dels béns i instal·lacions a revertir a la fi de la prestació 
provisional, atorgant-li, així mateix, un termini de 10 dies hàbils per 
presentar els documents demanats. 
 

15. En data 3 de gener de 2023, per mitjà d’entrada 2023/60, l’empresa 
SOREA, SAU procedeix a donar resposta a l’anterior requeriment 
compartint la següent documentació: llistat geolocalització comptadors i 
enllaç per descarregar fitxer situació gràfica. 
 

16. En data 16 de gener de 2023, es dona trasllat a SOREA, SAU, per mitjà 
d’ofici, de l’informe tècnic complementari per a la comprovació de l’estat 
de conservació i funcionament dels béns i instal·lacions de les xarxes 
d’aigua potable i sanejament a revertir en el qual s’annexa l’informe 
sol·licitat per Sorea emès per una empresa externa, resultant de les 
inspeccions que es van realitzar en la xarxa de sanejament, així com del 
pressupost emès per una empresa externa de la valoració econòmica dels 
quadres de bombeig. De conformitat amb l’establert a l’art. 82 de la 
LPACAP se li dona un termini de 10 dies hàbils per presentar els 
documents demanats a l’informe de referencia. 
 

17. En data 20 de gener de 2023, es notifica ofici a SOREA, SAU pel qual se 
li aclareix que l’últim termini de 10 dies concedit és per tal que puguin 
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al·legar i presentar els documents i justificacions que estimin pertinents, 
el qual comença a computar des de l’endemà de la data d’accés a la 
primera notificació, és a dir, el 16 de gener de 2023.  
 

18. En data 30 de gener de 2023, mitjançant entrada núm. 2023/756, Sorea 
presenta escrit d’al·legacions contra l’informe tècnic complementari, 
presentant una ampliació de l’avanç de dictamen pericial prèviament 
aportat davant l’Ajuntament. 
 

19. En data 27 de febrer de 2023, el Tècnic Cap d’Obres i Serveis de 
l’Ajuntament de Deltebre emet informe respecte les al·legacions que 
conclou: 
 

(...) Les al·legacions de Sorea no tenen fonament 
suficient per a canviar substancialment l’informe 
sobre la reversió dels actius afectes a les prestacions 
dels serveis d’abastament d’aigua i de manteniment i 
conservació del clavegueram. 

 

Més concretament, he d’informar desfavorablement a 
les pretensions de dites al·legacions, proposant la seva 
desestimació, amb molt poques excepcions, i 
aquestes amb caràcter parcial. 

 

Només, amb caràcter parcial, cal estimar tres aspectes 
de dites al·legacions. 

El primer extrem que proposo estimar parcialment és 
el relatiu al cost de les reparacions de paviments 
reposats per Sorea. En efecte, cal revisar el preu unitari 
per causa d’haver de considerar un gruix inferior al que 
inicialment preveiem, amb la conseqüència d’haver de 
reduir el cost d’aquest capítol des dels 101.659,02 € 
fins als 90.746,26 €. 

 

El segon extrem és en relació amb el nombre 
d’escomeses de la xarxa de clavegueram a reposar 
per manca d’estanqueïtat, que ha de quedar fixat en un 
total de 790, la qual cosa fa baixar el cost d’aquest 
capítol des dels 876.069,98€ fins als 791.366,70 €. 
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El tercer extrem és en relació amb el nombre de 
comptadors d’aigua a substituir, per raó del termini per 
la seva substitució, establert a l’Ordre ICT 155/2020, de 
7 de febrer, per la que es regula el control metrològic 
de l’estat, de determinats instruments de mesura, que si 
bé no suposa una suspensió de l’entrada en vigor de 
l’obligació de substitució, si que determina un ritme de 
substitució que fa que el nombre total de comptadors 
a substituir es pugui considerar inferior al que 
inicialment determinàvem, fent disminuir el nombre total 
de comptadors quina substitució és imputable a Sorea 
fins als 895 comptadors, i el seu cost fins als 
70.666,70 €. 

Amb excepció d’aquestes tres estimacions parcials, es proposa la 
desestimació de tota la resta d’al·legacions. 

20.  En data 7 de març de 2023 en el marc del procediment de liquidació del 
contracte, el Tècnic Cap d’Obres i Serveis de l’Ajuntament de Deltebre 
emet informe sobre les al·legacions de Sorea a la valoració econòmica de 
les actuacions per la reparació i reposició dels béns a revertir de la xarxa 
d’aigua potable i xarxa de clavegueram de Deltebre. En aquest informe, 
arrel de les al·legacions formulades per Sorea, es detecta un error en el 
recompte del número d’escomeses a executar, el que afecta al número 
d’escomeses a reposar, que queda fixat en 807. 

 
21. En data 9 de març de 2023, la TAG de Gestió Interna emet informe jurídic 

respecte les al·legacions interposades per SOREA, SAU, el qual posa de 
manifest: 

 
1) ¨(...) En relació l’al·legació primera interposada per SOREA, 

SAU, l’adjudicatària al·lega indefensió pel fet de no donar-li 
accés a determinada documentació que considera 
imprescindible per elaborar les seves al·legacions. Es refereix, 
concretament, als següents documents, dels quals sol·licita el 
seu accés: 
 

- Informe complert emès per una empresa externa, 
resultant de les inspeccions que es van realitzar en la 
xarxa de sanejament. 

- Pressupostos rebuts d’instal·ladors especialitzats en el 
manteniment de bombejos per a restituir l’estat original 
de tots els bombaments, incorporant la segona bomba, 
com el sistema de boies original i els quadres elèctrics de 
protecció i maniobra dels conjunts de dos bombes. 
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2) Al respecte cal indicar tal i com figura als antecedents en 
data 16 de gener de 2023, es dona trasllat a SOREA, SAU, 
per mitjà d’ofici, de l’informe tècnic complementari per a la 
comprovació de l’estat de conservació i funcionament dels béns 
i instal·lacions de les xarxes d’aigua potable i sanejament a 
revertir en el qual s’annexa l’informe emès per una empresa 
externa, resultant de les inspeccions que es van realitzar en 
la xarxa de sanejament i pressupost emès per una empresa 
externa de la valoració econòmica dels quadres de bombeig. 
Per tant, la informació necessària per tal de que pugui formular 
al·legacions al respecte. 
 
 

3) No obstant, com es diu a l’informe de l’interventor de la 
concessió, es va crear un grup de WhatsApp on estava el 
responsable de SOREA, SAU i el seu cap d'obra i on es 
posava diàriament les fotos i un breu resum de l’estat dels 
béns inspeccionats, per la qual cosa Sorea ha tingut accés 
diàriament i de forma actualitzada a tota la informació relativa al 
resultat de les inspeccions.  

 
4) En relació als conceptes i quantitats que consten als 

pressuposts cal indicar, que en el moment que es va emetre 
l’informe de reversió eren provisionals. Per aquest motiu, a 
l’informe que se li ha traslladat a SOREA, SAU figura un quadre 
que desglossa el cost d’execució material, distingint entre 
components elèctrics, mecànics i mà d’obra, per la qual cosa 
Sorea ha pogut conèixer els conceptes objecte de valoració i el 
seu import i al·legar al respecte.  

 
5) Procedeix aclarir, així mateix, en aquest punt, que l’objecte de 

l’expedient és la revisió de l’estat dels béns i instal·lacions a 
revertir, determinar la causa de les deficiències detectades.  

 
6) Així doncs, les conseqüències econòmiques que se’n 

derivin per a SOREA, SAU de les deficiències es 
determinaran en el marc de l’expedient de liquidació del 
contracte (expedient número 2022/7539), en el qual, com a 
part interessada, SOREA, SAU ha tingut l’oportunitat de 
formular les al·legacions i aportar la prova que ha considerat 
adient per a la defensa dels seus drets i interessos en relació al 
concret import que finalment sigui objecte de reclamació.(...)” 
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Per tot l’esmentat anteriorment, al ple de la Corporació PROPOSO que s’adoptin 
els següents  
 
ACORDS: 
 
1r.- Respecte les al·legacions formulades per SOREA, SAU contra l’informe 

tècnic per a la comprovació de l’estat de conservació i funcionament dels béns i 

instal·lacions de la xarxa potable i sanejament a revertir de 28 d’octubre de 2022 

i l’informe complementari de 12 de gener de 2023 

• Estimar parcialment l’al·legació relativa al nombre d’escomeses de 

la xarxa de clavegueram a reposar per manca d’estanqueïtat, que ha 

quedat fixat en un total de 807. 

• Estimar parcialment l’al·legació relativa al nombre de comptadors 

d’aigua a substituir, disminuint el nombre total imputable a SOREA, SAU 

fins als 895 comptadors. 

• Desestimar la resta d’al·legacions. 

2n.- Aprovar l’informe tècnic per a la comprovació de l’estat de conservació i 

funcionament dels béns i instal·lacions de les xarxes d’aigua potable i 

sanejament a revertir, emès pel Tècnic Cap d’Obres Públiques i Serveis 

Municipals, així com la reversió dels béns descrits a l’Informe i l’informe 

complementari. 

3r.- Establir que les conseqüències econòmiques derivades de les deficiències 

detectades a l’Informe es determinen en l’expedient de liquidació del contracte. 

4t.- Establir que la reversió es farà efectiva a la fi de la prestació provisional del 

servei per part de SOREA, SAU acordada per Acord del Ple de 28 de desembre 

de 2021 fins que es procedeixi a una nova adjudicació. 

5è.- Notificar el present acord a SOREA SAU amb el règim de recursos adients 

i donar trasllat de l’informe tècnic de data 27 de febrer de 2023 i de l’informe 

jurídic de data 9 de març de 2023.  

6è.- Traslladar el present acord a l’Àrea de #DeltebreEficient subàrea d’hisenda 
i a l’Àrea de #DeltebreSostenible subàrea de polítiques ambientals i platges per 
al seu coneixement i efectes oportuns. 
 
La Corporació, no obstat això, acordarà el que estimi pertinent. 

Deltebre (Delta de l’Ebre), 10 de març de 2023. Kilian Franch Arques”. 

Finalitzada la lectura, per part del Sr. Alcalde se li dona la paraula al Sr. Aleix 
Ferré Ribes del grup municipal  SD-CP i diu que el seu posicionament serà 
d’abstenció a la proposta.  
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Intervé el Sr. Joan Alginet Aliau del grup municipal ERC-MD i diu que el seu 
posicionament serà d’abstenció a la proposta. 
 
Intervé el Sr. Andreu Curto Castells del grup municipal d’ED-Junts i diu que el 
seu posicionament serà a favor de la proposta. 
 
Finalitzades les intervencions, el Sr. President sotmet a votació l’esmentada 
proposta quedant aprovada per majoria absoluta, amb onze vots a favor de Lluís 
Soler Panisello (ED-Junts), Carlos Serra Ventura (ED-Junts),  Anna Gimenez 
Uribe (ED-Junts), Francisco Castro Casanova (ED-Junts), Lluïsa Ventura 
Galiano (ED-Junts), Robert Bertomeu Callau (ED-Junts), Íngrid Santiago 
Casanova (ED-Junts), Carme Franch Tomàs (ED-Junts), Andreu Curto Castells 
(ED-Junts), Rosa Royo Franch (ED-Junts) i Kilian Franch Arques (ED-Junts) i sis 
abstencions de Joan Alginet Aliau (ERC-MD), Laura Fabra Verge (ERC-MD), 
Vanessa Callau Miñarro (ERC-MD), Juan Carlos Bel Carbó (ERC-MD), Neculina-
Nicoleta Autu (ERC-MD) i Aleix Ferré Ribes (SD-CP) i per tant resta expedit el 
tràmit adient sent facultat el Sr. Alcalde per a dur-ho a terme i per portar a efecte 
el que calgui per a l’execució d’aquest acord. 
 

Abans de passar al punt següent de l’ordre del dia, l’alcalde diu que la 

interventora acctal. municipal surt de la sala de plens per concórrer causa 

d’abstenció en aquest punt de l’ordre del dia, tal i com consta als informes que hi 

ha dintre del mateix expedient administratiu. 

4T.- DICTAMEN DE PROPOSTA DE RESOLUCIÓ D’AL·LEGACIONS I 
D’APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA LIQUIDACIÓ DEL CONTRACTE DE 
GESTIÓ DEL SERVEI MUNICIPAL D’AIGUA I CLAVEGUERAM DEL TERME 
MUNICIPAL DE DELTEBRE.- Enunciat el contingut d’aquest punt de l’ordre del 
dia, i vist que el mateix va ser informat favorablement per majoria absoluta a la 
Comissió Informativa de l’Àrea #DeltebreTerritori de data 15 de març de 2023, el 
Sr. Lluís Soler Panisello, alcalde de l’ajuntament de Deltebre, procedeix a la 
lectura en la seva part bastant a la proposta següent: 
 
“El que subscriu, Kilian Franch Arques, Tinent d’Alcaldia de l’Àrea 
#DeltebreSostenible de l’Ajuntament de Deltebre i regidor de polítiques 
ambientals i platges, en ús de les facultats que la legislació vigent li concedeix, 
al Ple de la Corporació eleva la següent INFORMACIÓ: 
 
ANTECEDENTS 
 

1. En data 15 de maig de  1984 l’Ajuntament de Deltebre i l’empresa SAUR, 
Sociedad de Abastecimientos Urbanos y Rurales, S.A., (posteriorment 
SOREA) van formalitzar un contracte d’arrendament de serveis personals 
per a la gestió servei d’abastament domiciliari d’aigua potable a la població 
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de Deltebre, per un termini de 10 anys,  prorrogables tàcitament per 
períodes de 10 anys, excepte denuncia de qualsevol de les parts. 
 

2. En data 20 de desembre de 1996, l’Ajuntament de Deltebre i la mateixa 
empresa van formalitzar un contracte per a la prestació del servei de 
neteja i manteniment de la xarxa de clavegueram i de dur a terme petites 
ampliacions de la mateixa com totes les escomeses de nova petició que 
es produïssin durant el termini del contracte, que s’establia en 4 anys. 

 
3. Els dos contractes es van fusionar en virtut de la modificació contractual 

realitzada el 25 de maig del 2000 que, a més, va transformar la naturalesa 
del contracte d’arrendament de serveis a una concessió. Sintèticament, 
mitjançant aquesta modificació, s’incorporà l’obligació del contractista de 
realitzar una aportació de 210 milions de pessetes a recuperar via tarifes, 
es modificà la seva retribució, s’afegí l’obligació d’abonar un cànon i 
s’amplià el termini del contracte fins el 15 de maig de 2025. 
 

4. El 23 de juliol de 2008 es va tornar a modificar el contracte, per incorporar 
a càrrec del contractista el finançament i execució d’unes obres per valor 
d’1,8 milions d’euros a recuperar a càrrec a tarifes i es van realitzar noves 
modificacions en la retribució del contractista i en la durada del contracte, 
que es va ampliar fins el 15 de maig del 2034.  
 

5. En data 28 de desembre de 2021 el Ple de l’Ajuntament de Deltebre va 
declarar per la via de la revisió d’ofici, la nul·litat de ple dret dels acords 
municipals de 29 de març de 2000 i de 15 de juliol de 2008, de modificació 
dels contractes, així com dels convenis de data 25 de maig de l’any 2000 
i de 23 de juliol de l’any 2008, que materialitzaren els anteriors acords, per 
omissió total i absoluta del procediment de licitació legalment establert per 
a l’adjudicació dels contractes. 
 

6. La declaració de nul·litat de les modificacions contractuals determina 
l’extinció del contracte i la necessitat de liquidar la relació 
contractual, si bé, per evitar perjudicis al servei públic, el mateix Acord 
de 28 de desembre de 2021 acordà la continuació dels efectes del 
contracte, sota les mateixes clàusules, fins que es procedeixi una nova 
adjudicació. 
 

7. Per acord de Ple de data 16 de desembre de 2022 s’acorda incoar el 
procediment de liquidació del contracte de gestió del servei municipal 
d’aigua i clavegueram del terme municipal de Deltebre. 
 

8. En data 6 de febrer de 2023 es notifica a Sorea la proposta de liquidació 
provisional, juntament amb els informes que la fonamenten. 
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9. Mitjançant escrit de data 27 de febrer de 2023 Sorea presenta 
al·legacions a la proposta de liquidació provisional, en les que, 
resumidament, manifesta el següent: 
 
- Primera: Sol·licita la suspensió de l’acord del Ple de l’Ajuntament de 

Deltebre de 16 de desembre de 2022, d’incoació del procediment de 
liquidació del contracte. 

- Segona: Al·lega que la liquidació del contracte és prematura doncs el 
contracte s’ha de considerar vigent fins que els Tribunals es pronunciïn 
i es declari ferma la nul·litat en via judicial. Considera d’aplicació el 
règim jurídic de la liquidació en supòsits de rescat del servei. 

- Tercera: Considera que l’Ajuntament no ha aplicat correctament les 
regles de la liquidació específiques previstes a l’article 35.1 de la LCSP 
2007. Concretament, pel que fa al període de la liquidació, al valor de 
les prestacions i a la indemnització dels danys i perjudicis. Sorea 
realitza una contraproposta de liquidació de 7.886.674.93 € a favor de 
Sorea que acompanya al seu escrit com a annex 1.  Finalment, afirma 
que la proposta de liquidació emesa per l’Ajuntament és contraria a 
l’article 35 LCSP i que conté errors de càlcul i inconsistències. 

- Quarta: Qüestiona la valoració econòmica de les actuacions de 
reparació de les deficiències en l’estat de la xarxa realitzada per 
l’informe tècnic emès en data 1 de febrer de 2023 per l’Ajuntament. 
Acompanya a tal efecte com a annex núm. 2 el document “Segona 
Ampliació a l’Avanç del Dictamen Pericial” emès pel Sr. Miguel A. 
Bretones. 

 
SOREA finalitza el seu escrit sol·licitant que es tinguin per formulades les 
al·legacions en contra de la Proposta de liquidació provisional, per 
evacuat el tràmit d’audiència i, en conseqüència:  
 
“1. De conformitat amb el que es disposa en l’article 117 de la Llei 
39/2015, acordi suspendre l’acord del Ple de l’Ajuntament de 
Deltebre de data 16 de desembre de 2022, d’incoació del procediment 
de liquidació del contracte.  
 
2. Que procedeixi a anul·lar i deixar sense efecte la Proposta de 
liquidació provisional aprovada en data 3 de febrer de 2023, atès que 
no resulta ajustada a dret.  
 
La motivació de la proposta de liquidació que s’hi conté no s’ajusta ni a la 
normativa aplicable en cas de resolució del contracte, ni tampoc, a la que 
estableix l’article 35 de la LLei 30/2007, de 30 d’octubre, de Contractes 
del Sector Públic relatiu als efectes de la nul·litat dels contractes.  
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3. Que en tot cas, quan sigui procedent determinar la liquidació del 
contracte de gestió del servei d’aigua i clavegueram de Deltebre, es 
segueixin les determinacions manifestades en el present escrit, i 
atenent a la normativa aplicable en cas de resolució -i, concretament, 
en el cas del rescat- se li aboni una indemnització a SOREA de 
3.052.070,47 Euros, pels conceptes d’inversió neta i lucre cessant. 
Addicionalment, arribat el moment en que es deixi de prestar 
efectivament el servei actualment en pròrroga forçosa, s’haurà de 
procedir al pagament de les retribucions pendents fins el moment en 
que finalitzi la prestació efectiva dels serveis, incloent el 
corresponent benefici industrial.  
 
Subsidiàriament, en el supòsit de que fos confirmada judicialment la 
nul·litat dels acords de 2000 i 2008, i la liquidació del contracte es faci 
aplicant les regles de la liquidació d’un contracte nul, es tingui per 
presentada la Proposta de liquidació continguda en aquest escrit en la que 
sí que s’aplica el règim jurídic de l’article 35 de la Llei de Contractes del 
Sector Públic, i es fixi i aprovi l’import de 4.958.392,77 d’Euros com a 
import a compensar per part d’aquest Ajuntament a favor de SOREA per 
la diferència entre el cost real de les prestacions efectivament executades 
durant el període de nul·litat i els ingressos efectivament percebuts durant 
l’execució de les anteriors prestacions. Aquest import, haurà de ser 
degudament actualitzat d’acord amb l’interès legal del diner calculat a la 
data en què es realitzi el pagament i a efectes il·lustratius a la data de 28 
de desembre de 2021 el resultat de l’import actualitzat ascendeix a 
7.886.674,93 d’Euros. I aquest import podrà alhora ser incrementat en la 
valoració dels danys i perjudicis de conformitat amb l’establert a la 
clàusula 3.3 d’aquest escrit.” 
 

10. Amb data 6 de març de 2023 s’emet per Menéndez & Asociados, 
Abogados, “Informe jurídic de valoració de les al·legacions de Sorea, 
S.A., a la proposta de liquidació del contracte de gestió del servei 
municipal d’aigua i clavegueram del terme municipal de Deltebre”, en 
el que es proposa la desestimació de les al·legacions de caràcter jurídic 
formulades per Sorea. 
 

11. Amb data 7 de març de 2023 s’emet per l’entitat CAPIOL, Infrastructure 
& Asset Management, SL., “Informe tècnic econòmic sobre les 
al·legacions a l’estudi de liquidació provisional del contracte de 
prestació del servei d’abastament d’aigua i clavegueram a Deltebre”. 
Aquest informe rebutja motivadament els suposats errors de càlcul i 
inconsistències al·legades per Sorea a la seva al·legació tercera, amb 
l’excepció de l’estimació parcial d’alguns aspectes concrets. 
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12. Amb data 7 de març de 2023 el Tècnic Cap d’Obres Públiques i 
Serveis Municipals de l’Ajuntament de Deltebre, Alfons Fors i Callau 
emet “Informe sobre les al·legacions de Sorea a la valoració 
econòmica de les actuacions per la reparació i reposició dels béns a 
revertir de la xarxa d’aigua potable i xarxa de clavegueram de 
Deltebre” en el que proposa la desestimació de les al·legacions de 
SOREA en relació als costos de reparació de les deficiències en l’estat de 
la xarxa. 

 
13. Amb data 7 de març 2023, la instructora del procediment de liquidació 

proposa desestimar les al·legacions formulades per Sorea a la 
proposta de liquidació provisional del contracte gestió del servei municipal 
d’aigua i clavegueram del terme municipal de Deltebre, amb les 
excepcions indicades més endavant i en la mateixa proposta. Així mateix 
s’efectua proposta de liquidació definitiva de l’esmentat contracte per 
import de 1.003.477,87€ a favor de l’ajuntament de Deltebre. 
 

FONAMENTS DE DRET 
 

I. Articles 39.1 i 98 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment 
Administratiu Comú de les Administracions Públiques pel que fa a 
l’executivitat dels actes administratius (“LPAC”) i articles 117 LPAC i 129 
a 136 de la Llei  29/1998, de 13 de juliol, reguladora de la jurisdicció 
contenciosa administrativa, relatius a la suspensió d’actes administratius. 
 
La liquidació del contracte constitueix un acte d’execució de l’Acord del 
Ple municipal de 28 de desembre de 2021, que gaudeix de presumpció 
de validesa i plena executivitat. 

 
De conformitat amb la normativa citada, és el Jutjat Contenciós-
administratiu nº 2 de Tarragona, que coneix del recurs contenciós-
administratiu interposat per Sorea contra l’Acord del Ple, el competent per 
a decidir sobre la suspensió de la seva executivitat, sense que a data de 
la redacció de la present proposta hagin estat sol·licitades per SOREA 
mesures cautelars.  
 
En qualsevol cas, la tramitació del procediment de liquidació no és 
susceptible de causar perjudicis de difícil o impossible reparació. 

 
 

II. L’art. 66 de la Llei 13/1995, de 18 de maig de Contractes de les 
Administracions Públiques (“LCAP 1995”) i l’art.  35 de la Llei 30/2007, de 
30 d’octubre, de contractes del Sector Públic (“LCSP 2007”), d’aplicació a 
les modificacions contractuals declarades nul·les de ple dret que 
preveuen, pels supòsits de declaració de nul·litat de les obligacions 
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contractuals, la restitució recíproca de les prestacions i, en cas de no ser 
possible, la devolució del seu valor.  
 
De conformitat amb l’esmentada normativa, quan la declaració de nul·litat 
no afecta a actes preparatoris del contracte, com és una modificació 
contractual, els efectes de la mateixa es limiten a la modificació 
contractual i a les seves conseqüències, de forma que el contracte no 
s’anul·la, sinó que recupera la seva redacció originaria.  
 
En conseqüència, no resulta d’aplicació el requisit de fermesa de la 
declaració de nul·litat, doncs es refereix al supòsit d’invalidesa d’actes 
d’adjudicació i actes preparatoris. Tampoc ens trobem davant un supòsit 
de rescat del servei, per la qual cosa no resulta d’aplicació el seu règim 
jurídic.  
 
La proposta de liquidació provisional aplica correctament l’esmentat règim 
jurídic, de conformitat amb la doctrina consolidada del Consell d’Estat i de 
la Comissió Jurídica Assessora de Catalunya recaiguda en supòsits, com 
en el que ens ocupa, de nul·litat de ple dret en el que el contractista ha 
estat copartícip dels vicis determinants de la nul·litat i que determina que 
únicament s’hagin de compensar els costos efectius de la prestació 
efectuada, sense incloure el benefici industrial ni els costos generals no 
acreditats. 
 

III. SOREA no ha desvirtuat, mitjançant les seves al·legacions, la correcció 
global dels càlculs efectuats a l’estudi de la liquidació que acompanya la 
proposta de liquidació provisional, tal i com s’argumenta a l’informe de 7 
de març de 2023 al que s’ha fet referència a l’antecedent 11º. Igualment, 
no ha justificat de cap manera les xifres contingudes a la seva 
contraproposta de liquidació. 

 
Per l’exposat, es desestimen en general les seves al·legacions 
formulades, amb les úniques excepcions que s’indiquen a continuació, 
que suposen una estimació parcial d’aspectes concrets: 
 
- El període de la liquidació s’ha limitat al de la vigència de les 

modificacions contractuals declarades nul·les, això és, des del 25 de 
maig del 2000 al 28 de desembre del 2021.  

- S’ha de tenir en consideració l’aportació de SOREA d’un import de 
180.000 euros a fons perdut, arrel de la constatació per aquest 
Ajuntament de la realitat d’aquesta aportació. 

- Per a l’actualització dels fluxos econòmics, es considera més adient 
des del punt de vista econòmic la utilització d’interessos financers, 
concretament, l’EURIBOR + 0,50%, atès que és aquell que la pròpia 
SOREA havia assumit com suficient en els convenis declarats nuls. 
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Per últim, l’autor de l’estudi de la liquidació ha detectat motu proprio un 
error en el càlcul del rendiment de la xarxa a tenir en consideració als 
efectes de la restitució dels costos relatius a la compra d’aigua i del cànon 
de l’aigua, el que, un cop corregit, ha quedat fixat en el 60% enlloc del 
67% inicialment considerat. 

 
 
IV. Els articles 139.3 RSCL, 262 ROAS, 165.1 LCAP 1995, i l’article 24 del 

contracte de 15 de maig de 1984, relatius a l’obligació del contractista 
d’entregar les obres i instal·lacions en bon estat de conservació i 
funcionament a l’expiració del contracte. 
 
A l’expedient de reversió dels béns s’han identificat diferents deficiències 
en l’estat de les instal·lacions que són imputables a SOREA. La valoració 
econòmica de les actuacions per la reparació i reposició dels béns a 
revertir no ha estat desvirtuada per SOREA en el seu escrit d’al·legacions, 
tal i com s’argumenta a l’informe de 7 març de 2023 al que hem fet 
referència a l’antecedent 12º. No obstant, arrel de les al·legacions 
formulades per SOREA l’informe detecta un error en el número 
d’escomeses executades, el que afecta al càlcul del número d’escomeses 
a reposar i, per tant, a la valoració econòmica efectuada, essent el resultat 
final de 1.466.933,02 euros. 

Per tot l’esmentat anteriorment, al Ple de la Corporació PROPOSO que s’adoptin 
els següents  
 
ACORDS: 
 
Primer.- Desestimar les al·legacions formulades per SOREA a la proposta de 
liquidació provisional del contracte gestió del servei municipal d’aigua i 
clavegueram del terme municipal de Deltebre, amb les excepcions indicades en 
els fonaments de dret. 
 
Segon.- Emetre, a la vista dels informes que s’annexen, la LIQUIDACIÓ 
DEFINITIVA del contracte gestió del servei municipal d’aigua i clavegueram 
del terme municipal de Deltebre el resultat de la qual, a data 28 de desembre 
de 2021, ascendeix a l’import de: 
 

1.003.477,87 € a favor de l’Ajuntament de Deltebre 

 
Tercer.- Fer avinent que la liquidació de la part de contracte que transcorri des 
de la data del 29 de desembre de 2021 fins la data efectiva de finalització 
de la prestació, sigui aquesta quina sigui, consistirà en la verificació de 
l’oportuna liquidació a practicar en continuïtat de les descrites en l’estudi de 



 
        Àrea #DeltebreEficient 
        Secretaria 

 

18 
 

liquidació i que durant període de prestació excepcional, no procedeix 
descomptar els beneficis. 
 
Quart.- Notificar el present acord a SOREA SA, donant còpia dels següents 
informes i proposta de liquidació definitiva: 
 

1. De data 6 de març de 2023 emès per Menéndez & Asociados, Abogados, 
“Informe jurídic de valoració de les al·legacions de Sorea, S.A., a la 
proposta de liquidació del contracte de gestió del servei municipal 
d’aigua i clavegueram del terme municipal de Deltebre”. 
 

2. De data 7 de març de 2023 emès per l’entitat CAPIOL, 
Infrastructure&Asset Management, SL., “Informe tècnic econòmic 
sobre les al·legacions a l’estudi de liquidació provisional del 
contracte de prestació del servei d’abastament d’aigua i 
clavegueram a Deltebre”.  
 

3. De data 7 de març de 2023 el Tècnic Cap d’Obres Públiques i Serveis 
Municipals de l’Ajuntament de Deltebre, Alfons Fors i Callau emet 
“Informe sobre les al·legacions de Sorea a la valoració econòmica de 
les actuacions per la reparació i reposició dels béns a revertir de la 
xarxa d’aigua potable i xarxa de clavegueram de Deltebre”. 

 
4. De data 7 de març 2023, proposta de liquidació definitiva emesa per 

la instructora del procediment de liquidació  
 
 
Cinquè.- Traslladar el present acord a l’Àrea de #DeltebreEficient subàrea 
d’Hisenda i a l’Àrea de #DeltebreSostenible subàrea de Polítiques Ambientals i 
Platges per al seu coneixement i efectes oportuns. 
 
La Corporació, no obstat això, acordarà el que estimi pertinent. 
 
Deltebre (Delta de l’Ebre), 10 de març de 2023. Kilian Franch Arques”. 
 
Finalitzada la lectura, per part del Sr. Alcalde se li dona la paraula al Sr. Aleix 
Ferré Ribes del grup municipal  SD-CP i diu que el seu posicionament serà 
d’abstenció a la proposta.  
 
Intervé el Sr. Joan Alginet Aliau del grup municipal ERC-MD i diu que el seu 
posicionament serà d’abstenció a la proposta. 
 
Intervé el Sr. Andreu Curto Castells del grup municipal d’ED-Junts i diu que el 
seu posicionament serà a favor de la proposta. 
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Finalitzades les intervencions, el Sr. President sotmet a votació l’esmentada 
proposta quedant aprovada per majoria absoluta, amb onze vots a favor de Lluís 
Soler Panisello (ED-Junts), Carlos Serra Ventura (ED-Junts),  Anna Gimenez 
Uribe (ED-Junts), Francisco Castro Casanova (ED-Junts), Lluïsa Ventura 
Galiano (ED-Junts), Robert Bertomeu Callau (ED-Junts), Íngrid Santiago 
Casanova (ED-Junts), Carme Franch Tomàs (ED-Junts), Andreu Curto Castells 
(ED-Junts), Rosa Royo Franch (ED-Junts) i Kilian Franch Arques (ED-Junts) i sis 
abstencions de Joan Alginet Aliau (ERC-MD), Laura Fabra Verge (ERC-MD), 
Vanessa Callau Miñarro (ERC-MD), Juan Carlos Bel Carbó (ERC-MD), Neculina-
Nicoleta Autu (ERC-MD) i Aleix Ferré Ribes (SD-CP) i per tant resta expedit el 
tràmit adient sent facultat el Sr. Alcalde per a dur-ho a terme i per portar a efecte 
el que calgui per a l’execució d’aquest acord. 
 
Abans de passar al següent punt de l’ordre del dia, l’acalde diu que la 
interventora acctal. pot tornar a la sala de plens per continuar la sessió plenària. 
 

5È.- DICTAMEN DE PROPOSTA DE RESOLUCIÓ D’AL·LEGACIONS I 
D’APROVACIÓ DEFINITIVA DE L’ESTUDI DE VIABILITAT DE LA 
CONCESSIÓ DELS SERVEIS DEL CICLE INTEGRAL DE L’AIGUA AL 
MUNICIPI DE DELTEBRE- Enunciat el contingut d’aquest punt de l’ordre del dia, 
i vist que el mateix va ser informat favorablement per majoria absoluta a la 
Comissió Informativa de l’Àrea #DeltebreTerritori de data 15 de març de 2023, el 
Sr. Lluís Soler Panisello, alcalde de l’ajuntament de Deltebre, procedeix a la 
lectura en la seva part bastant a la proposta següent. 
 
“El qui subscriu, Kilian Franch Arques, Tinent d’Alcaldia de l’Àrea 
#DeltebreSostenible de l’Ajuntament de Deltebre i regidor de polítiques 
ambientals i platges, en ús de les facultats que la legislació vigent li concedeix, 
al Ple de la Corporació eleva la següent INFORMACIÓ: 
 
1. Atès que l’Ajuntament de Deltebre va procedir a iniciar el tràmits 

administratius per a la concessió dels serveis de cicle integral de l’aigua al 
municipi de Deltebre. 

 
2. Atès que l’article 285.2 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes 

del sector públic estableix que en els contractes de concessió de serveis, la 
tramitació de l’expedient ha d’anar precedida de la realització i l’aprovació 
d’un estudi de viabilitat d’aquests o, si s’escau, d’un estudi de viabilitat 
economicofinancera, que tenen caràcter vinculant en els supòsits en què 
concloguin en la inviabilitat del projecte. En els casos en què els contractes 
de concessió de serveis comprenguin l’execució d’obres, la tramitació 
d’aquell ha d’anar precedida, a més, quan sigui procedent de conformitat amb 
el que disposa l’article 248.1, de l’elaboració i aprovació administrativa de 
l’avantprojecte de construcció i explotació de les obres que siguin 
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necessàries, amb especificació de les prescripcions tècniques relatives a la 
seva realització; i, a més, de la redacció, supervisió, aprovació i 
replantejament del projecte de les obres corresponent. 

 
3. Atès que es va redactar l’Estudi de viabilitat de la concessió dels serveis del 

cicle integral de l’aigua al municipi de Deltebre amb els seus annexos (Annex 
1. Projecte de definició i pressupost de les obres d’inversió i Annex 2. 
Determinació dels ingressos i els costos del servei. Compte de resultats). 

 
4. Atès que el Ple Municipal de data 28 de desembre de 2022, es va aprovar 

inicialment l’Estudi de viabilitat de la concessió dels serveis del cicle integral 
de l’aigua al municipi de Deltebre amb els seus annexos (Annex 1. Projecte 
de definició i pressupost de les obres d’inversió i Annex 2. Determinació dels 
ingressos i els costos del servei. Compte de resultats). 

 
5. Atès que es va publicar l’estudi de viabilitat i els seus annexos al Butlletí oficial 

de la Província BOPT, de data 2 de gener de 2023 i en el tauler electrònic de 
l’Ajuntament de Deltebre, en data 24 de gener de 2023,. 

 
6. Atès que durant el termini d’informació pública, en data 2 de febrer de 2023, 

en temps i forma, SOREA SAU va presentar al·legacions a l’estudi de 
viabilitat de la concessió dels serveis del cicle integral de l’aigua al municipi 
de Deltebre i annexos, sobre la manca de motivació en l’elecció del model de 
gestió de forma prèvia a l’elaboració de l’estudi de viabilitat i sobre els errors 
en les dades econòmiques. 

 
7. Atès que en data 6 de febrer de 2023 el tècnic Leonard Carcolé Galea, emet 

informe que, tot seguit, part del qual, es transcriu literalment: 
 
“INFORME SOBRE LES AL·LEGACIONS PRESENTADES PER SOCIEDAD 
REGIONAL DE ABASTECIMIENTO DE AGUAS, S.A.U. EN RELACIÓ AMB 
L’ESTUDI DE VIABILITAT DE LA CONCESSIÓ DELS SERVEIS DEL CICLE 
INTEGRAL DE L’AIGUA  AL MUNICIPI DE DELTEBRE  

1- Antecedents 

 
El Ple de l’Ajuntament de Deltebre, en la seva sessió ordinària de data 28 de 
desembre de 2022, va adoptar l’acord d’aprovar inicialment l’estudi de viabilitat 
de la concessió dels serveis del cicle integral de l’aigua al municipi de 
Deltebre amb els seus annexos (Annex 1. Projecte de definició i pressupost de 
les obres d’inversió i Annex 2. Determinació dels ingressos i els costos del servei. 
Compte de resultats) i sotmetre’l a informació pública per un període d’un mes. 
L’Estudi de Viabilitat va ser publicat al BOP de Tarragona en data del 2 de gener 
de 2.023.  
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Amb data del 2 de febrer de 2023, la Sociedad Regional de Abastecimientos de 
Agua, S.A.U. (Sorea) ha entrar per registre de l’Ajuntament de Deltebre un escrit 
d’al·legacions. 
 
Les al·legacions presentades versen sobre dos extrems: 

• Una presumpta manca de motivació en l’elecció del model de gestió de 

forma prèvia a l’elaboració de l’estudi de viabilitat. 

• Uns presumptes errors en les dades econòmiques. 

En el present informe s’analitzen les al·legacions presentades per Sorea, i es fa 
una proposta valorativa sobre les mateixes. 

2- Sobre la presumpta manca de motivació en l’elecció del model de gestió 
de forma prèvia a l’elaboració de l’estudi de viabilitat 

 
L’al·legació argumenta que, per poder prendre la decisió respecte a la forma de 
gestió del servei, és imprescindible un estudi o informe comparatiu que permeti 
justificar que l’opció escollida és la més eficient i sostenible. 
L’al·legació afirma que aquesta exigència prové de l'article 85.2 de la Llei 7/1985 
de Bases de Règim Local, que estableix que els serveis públics de competència 
local s'han de gestionar de la forma més sostenible i eficient d'entre les que 
s'enumeren, entre les quals s'estableixen fórmules de gestió directa o indirecta. 
També, la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril d’Estabilitat Pressupostària i 
Sostenibilitat Financera, fa referència en el seu art. 7 al principi d’eficiència en 
l’assignació i utilització dels recursos públics, i en la necessitat de valorar les 
repercussions i els efectes dels contractes que puguin afectar a les despeses 
públiques. I, cal també esmentar que la Llei 9/2017 de Contractes del Sector 
Públic, en l’article que fa referència als continguts mínims que ha de contenir un 
Estudi de viabilitat (art. 247), estableix que en aquest s’aportin dades, anàlisi, 
informes o estudis sobre la justificació de les avantatges qualitatives i 
quantitatives que aconsellen la utilització del contracte en qüestió. 
Doncs bé, en relació amb l’exigència de l’article 85.2 de la Llei 7/1985 de Bases 
de Règim Local, hem de fer menció a la Sentència 3057, de 22 de juny de 2021, 
de la Secció 3ª Sala Contenciós Administrativa del Tribunal Superior de Justícia 
de Catalunya que, en relació amb un recurs interposat per la mateixa societat 
Sorea que ara al·lega contra l’estudi de viabilitat del l’Ajuntament de Deltebre, 
contra la decisió de l’Ajuntament de Llinars del Vallès d’adoptar la forma de gestió 
directa del servei, justament en sentit contrari a l’adoptada per l’Ajuntament de 
Deltebre, i en quin Fonament de Dret Tercer es diu: 
 

En consecuencia, cabe entender cumplidos los requisitos de procedimiento, 
gozando la administración de una amplia discrecionalidad en cuanto a la 
apreciación de los elementos selectivos del sistema de gestión, por lo que 
deben ahora analizarse las cuestiones de fondo relativas a la decisión 
adoptada de gestión directa del servicio por el propio ente local. 
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Continuant al seu Fonament de Dret Quart: 
 

CUARTO. Se ha de otorgar en tal punto la razón al ayuntamiento cuando 
refiere la exigencia de mayor eficiencia y sostenibilidad al posterior desarrollo 
de la gestión de los servicios y no al momento de escoger su forma de 
gestión, pues el artículo 85.2 LBRL, antes de su reforma producida por la 
Ley 27/2013, de 27 de diciembre, de racionalización y sostenibilidad de la 
Administración Local, no establecía ninguna preferencia entre las formas de 
gestión de los servicios públicos locales, directa o indirecta, ni entre las 
distintas modalidades de gestión directa. La modificación introducida por la 
Ley 27/2013 establece una preferencia por las modalidades a) y b), 
comprendidas dentro de la gestión directa, frente a las de los apartados c ) 
y d), exigiendo que quede acreditado mediante memoria justificativa que 
resultan más sostenibles y eficientes que las formas previstas en los 
apartados a) y b) por lo que, habiéndose escogido en el caso de autos el 
sistema establecido en el apartado a), huelga cualquier acreditación al 
respecto, sin que, por el contrario, exista una exigencia de acreditación de 
que sea más sostenible y eficiente la gestión directa que la indirecta de los 
servicios públicos de competencia local, lo que se hubiera dicho de haberse 
querido, como se hace para las modalidades de gestión directa. Lo que se 
requiere, en fin, es que, cualquiera que sea la forma de gestión por la que se 
opte, dicha gestión se efectúe de la forma más sostenible y eficiente, lo cual 
es aplicable a cualquier uso de los recursos públicos locales, en 
cumplimiento de los principios de estabilidad presupuestaria, sostenibilidad 
financiera o eficiencia, consecuencia de la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de 
abril, de Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera. Los artículos 
45 y 59 del Reglamento de Servicios de las Corporaciones Locales, en 
cuanto exigen que en la memoria que se ha de elaborar se determine que la 
municipalización ha de reportar a los usuarios mayores ventajas respecto de 
la iniciativa privada o la gestión indirecta, tienen encaje en relación con el 
ejercicio de las actividades económicas de las entidades locales, que han de 
someterse al procedimiento previsto en los artículos 86.1 de la LBRL y 97.1 
del TRLRL, en el que se ha de acreditar la conveniencia y oportunidad de la 
medida, que la iniciativa no genera riesgo para la sostenibilidad financiera 
del conjunto de la hacienda municipal y debe contener un análisis del 
mercado, relativo a la oferta y a la demanda existente, a la rentabilidad y a 
los posibles efectos de la actividad local sobre la concurrencia empresarial. 
Pero el servicio de que ahora se trata no está sometido a ese procedimiento, 
en cuanto es un servicio público local por disposición legal, proyectándose 
el examen de la sostenibilidad y eficiencia de su gestión sólo sobre sus 
propios recursos públicos, económicos y materiales. 
 

Per tant, acord amb la sentència transcrita, l’exigència d’una Memòria 
Justificativa es limita a la necessària per la justificació, quan s’opta per la gestió 
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directa, de les formes directes personificades de gestió, en comparació amb les 
formes directes no personificades, mentre que l’exigència relativa a la major 
eficiència i sostenibilitat, aquesta s’ha de verificar durant el posterior 
desenvolupament dels serveis i no en el moment d’escollir la seva forma de 
gestió. En conseqüència, l’art. 85.2 de la Llei de Bases de Règim Local no exigeix 
justificar que la gestió indirecta és més eficient i sostenible que la modalitat 
directa. Per aquest motiu, tampoc es vulnera l’article 7 de la Llei Orgànica 2/2012, 
de 27 d’abril d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, pel que fa al 
principi d’eficiència en l’assignació i utilització dels recursos públics, a la que es 
refereix l’al·legació. 
 
Per altre banda, és molt rellevant el fet que, en el cas de la sentència de Llinars, 
aquell Ajuntament el que feia era, finalitzat el contracte de concessió del servei, 
optar per un canvi de forma de gestió, passant de la gestió indirecte a la gestió 
directe, mentre que en el cas de l’Ajuntament de Deltebre la situació és ben 
diferent, i molt més senzilla, doncs som davant la situació en la què el contracte 
de prestació indirecte es troba extingit, i el que es fa és tramitar una nova 
contractació seguint exactament sota la mateixa forma de gestió. 
 
De fet, i com a confirmació de l’anterior, el cert és que a l’Estudi de Viabilitat, i 
més concretament al seu apartat “1- Justificació”, és fa una exposició de les 
obligacions legalment establertes, amb especial per la Llei de Contractes del 
Sector Públic i de la Llei de Bases de Règim Local, que culmina amb la següents 
afirmacions: 
 
Per tant, en el cas del municipi de Deltebre el seu Ajuntament no només té 
l’obligació de la prestació del servei d’abastament d’aigua i de clavegueram, i la 
seva reserva, sinó que ha fet efectiva la seva assumpció per la qual cosa en el 
seu moment, exercint les seves competències d’organització, va adoptar els 
acords pertinents per la prestació de forma indirecta, amb la col·laboració d’una 
entitat del sector privat mitjançant la forma de concessió. 
Tot l’anterior constitueix la suficient motivació de la necessitat del contracte per 
la tramitació de l’expedient, tal com està previst a l’article 116.1 de la LCSP. 

 
I, més endavant, en el seu apartat “2.2- Justificació de les avantatges 
quantitatives i qualitatives que aconsellen la utilització del contracte de concessió 
front a altres tipus contractuals, amb indicació de nivells de qualitat i de 
l’estructura administrativa necessària per a verificar la prestació, i anàlisi del 
possible impacte en l’estabilitat pressupostària.”, es fa un anàlisi dallò indicat al 
seu títol, contradient el que l’al·legació afirma, doncs afirma la inexistència 
d’aquest anàlisi, i en el que conclou que la gestió directa pateix del desavantatge 
de no disposar dels fluxos de caixa necessaris per garantir l’execució de les 
importants inversions previstes per l’inici de la futura etapa de prestació del 
servei, a risc de vulnerar les obligacions legals en matèria d’estabilitat 
pressupostaria, sostenibilitat financera i acompliment de la regla de la despesa. 
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Per últim, també, com hem dit, l’al·legació fa referència al contingut previst a 
l’article 247 de la Llei de Contractes del Sector Públic, en quant a les seves 
determinacions respecte al contingut dels Estudis de Viabilitat. El que no diu 
l’al·legació és que aquest article 247 és relatiu als contractes de concessió 
d’obres, i no als contractes de concessió de serveis, com el que ens ocupa. 
Independentment d’això, l’al·lusió que l’al·legació fa a l’article 247 de la LCSP és 
en el sentit de què, segons l’al·legació, cal aportar dades que ratifiquin les 
avantatges qualitatives i quantitatives que aconsellin la utilització del contracte 
de concessió front a altres tipus de contracte. Hem d’oposar a aquesta afirmació 
que, al marge del fet de que el que s’està fent és continuar amb la mateixa forma 
de prestació del servei que en l’etapa anterior, el cert és que a l’al·ludit apartat 
2.2 de l’Estudi de Viabilitat es fa el pertinent i concret anàlisi, d’aquests extrems. 
 
Conclusió 
En conclusió amb tot l’exposat es proposa la desestimació de tots els extrem 
d’aquest al·legació. 

3- Sobre els presumptes errors en les dades econòmiques 

 
El que l’al·legació afirma en relació amb les dades econòmiques és, a banda de 
qualificar-les d’errònies, afirmar que s’han basat en les tarifes del 2016. 
Per a sustentar les seves afirmacions, l’al·legació fa afirmacions tan estranyes 
com per exemple al·ludir a “l’augment desmesurat dels preus de l’energia”. Diem 
que es tracta d’una afirmació estranya atès que el servei de Deltebre, de forma 
molt particular, no té despeses d’energia elèctrica, pel fet que tota l’aigua que es 
compra pel servei es rep en un dipòsit situat a cota suficient per subministrar tot 
el municipi sense necessitat de cap bombeig o instal·lació d’impulsió i, pel que 
fa a les estacions d’impulsió de la xarxa de clavegueram, la seva energia 
elèctrica és abonada directament per l’Ajuntament no anant a càrrec del servei. 
en altres paraules, precisament en aquest servei l’augment dels preus de 
l’energia no té cap incidència en els costos del servei. Cap ni una. 
 
També es diu a l’al·legació que, “per a la determinació dels ingressos i els costos 
del Servei, que consten a l’Annex 2 de l’Estudi de viabilitat, s’ha partit de les 
dades que es van incloure a l’estudi de tarifes presentat per l’actual 
concessionària l’any 2016 “. És difícil deduir com arriba l’al·legació a aquesta 
conclusió, doncs a l’Estudi de Viabilitat no s’afirma tal cosa en cap lloc. Al 
contrari, a l’Estudi de Viabilitat es poden trobar afirmacions tals com aquesta: 
 
En el nostre exercici estem obligats a determinar el cost raonable a tarifes, i per 
això cal prescindir del cost actual, i dimensionar el cost dels sistemes 
d’informació que el servei de Deltebre precisa 
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És a dir, que en l’Estudi de Viabilitat, s’ha prescindit de quin és el cost actual, i 
més encara de quin era el cost que el concessionari va preveure al seu estudi de 
tarifes per a l’any 2016. 
 
Més esclaridor encara resulta comparar els costos que el concessionari va 
preveure al seu estudi de tarifes per l’any 2016 amb les considerades a l’Estudi 
de Viabilitat: 
 

 tarifes 2016 Estudi viabilitat 
Increment
s 

Personal 
        
234.754,00  

       
276.051,29  17,6% 

Compra d'aigua 
        
144.836,00  

       
156.519,00  8,1% 

Conservació i 
manteniment 

          
80.600,00  

         
80.531,79  -0,1% 

Tractament i analítica 
            
3.047,00  

           
6.121,89  100,9% 

Transports 
          
20.480,00  

         
27.720,00  35,4% 

Impostos i taxes 
          
49.005,00  

         
48.668,22  -0,7% 

Despeses generals 
          
97.480,00  

         
78.802,63  -19,2% 

Total costos explotació 
        
630.202,00  

       
674.414,82  7,0% 

 
Si fos cert que s’ha partit dels costos de l’estudi de tarifes de l’any 2016, sobre 
aquests s’hauria aplicat un coeficient d’actualització, suficient, o no, però únic. I 
encara menys existiria cap cost amb una evolució negativa. Al contrari, el fet que 
no existeixin ni tan sols dos costos amb el mateix increment només pot significar 
una cosa: l’estudi de costos de l’Estudi de Viabilitat no té res a veure amb l’estudi 
de tarifes del 2016. 
 
La única cosa que si coincideix amb l’estudi de tarifes no són els costos, sinó els 
preus de les tarifes a aplicar. Però això és així perquè es preveu que les tarifes 
d’aplicació durant el primer exercici de la nova etapa de prestació del servei 
siguin exactament les dels preus vigents actualment, i aquests no són altres que 
els de l’estudi de tarifes del 2016, atès que, des d’aquell any no s’ha aprovat cap 
altre revisió de tarifes. 
 
Tornant als costos, les evolucions o increments reflectits a l’anterior taula cal 
comparar-los amb l’evolució de l’IPC des del desembre de 2016 fins al desembre 
de 2022 que ha estat del 14,95%. Com es pot veure, cap dels costos segueix 
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aquest exacte evolució, prova addicional de que l’Estudi de Viabilitat no va partir 
de l’estudi de tarifes del 2016. 
 
Convé fer algunes explicacions de detall sobre aquests costos per comprovar 
que els corresponents a l’Estudi de Viabilitat són ben assenyats per contra 
d’erronis com pretén l’al·legació. 
 
La primera consideració a fer és que els costos d’un estudi de tarifes no són altre 
cosa que una estimació de costos futurs. En efecte, l’estudi de tarifes del 2016 
es va redactar el mes de novembre de 2015, i inclou els costos que el prestador 
del servei preveia que tindria l’any següent. Per tant, l’estudi de tarifes del 2016 
inclou uns costos que en qualsevol cas no són costos reals, sinó que són una 
mera estimació de costos. 
 
Quant a l’evolució del cost de personal, és lleugerament superior a l’evolució de 
l’IPC. En qualsevol cas resulta interessant veure què deia l’estudi de tarifes del 
cost de personal: 
 

 
 
 I què diu l’Estudi de Viabilitat: 
 

Relació funcional 
Cost 

empresa 
(€/any) 

Dedicació 
(%) 

Cost 
imputable 

(€/any) 

Personal tècnic i 
administratiu       
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Gerència 
    
74.250,00  50% 

    
37.125,00  

Administratiu 
    
34.153,14  150% 

    
51.229,72  

Personal operari       

Capataç 
    
37.531,79  100% 

    
37.531,79  

Oficial 2ª 
    
34.153,14  300% 

  
102.459,43  

Oficial 3ª 
    
32.705,36  100% 

    
32.705,36  

Altres despeses de 
personal       
Hores extres, torns i 
guàrdies     

    
15.000,00  

TOTAL     
  
276.051,29  

 
Comparant ambdós quadres resulta evident que l’afirmació de l’al·legació és una 
pura invenció, doncs no és cert que l’Estudi de Viabilitat hagués pres de partida 
l’estudi de tarifes de 2016. Per altre banda, havent arribat a uns costos superiors 
als que esdevindrien d’aplicar l’IPC, es de suposar que això hauria de satisfer a 
l’al·legació, que expressa la seva afirmació de costos erronis en que no 
reflecteixen “l’augment desmesurat de preus”. 
 
Quant a la compra d’aigua, és un dels costos en els que tampoc l’al·legació té 
raó, doncs des de l’any 2016 fins al 2022 inclòs, el cost de compra d’aigua s’ha 
mantingut constant. I l’Estudi de Viabilitat, malgrat aquesta estabilitat del cost, ha 
previst un increment del 8%, senzillament per ser previsors i quedar del costat 
de la seguretat. 
 
Quant a la conservació i manteniment, l’al·legació afirma que no serà cert que 
les inversions previstes facin millorar l’estat de la xarxa amb la consegüent 
contenció d’aquest cost (que, com veiem a la taula, evoluciona un -0,1% en línia 
amb l’anunciada contenció). Això és una mera especulació de l’al·legació, contra 
la que cal oposar que és difícil conèixer inversions en infraestructura, que no són 
ampliacions, sinó reposicions en la mateixa, que no aconsegueixin millorar el seu 
comportament. 
 
Quant al tractament i analítiques, preveiem un cost del doble del que deien les 
tarifes del 2016. És notable el fet que en data del dia 190 de gener de 2023 es 
va aprovar el nou Reial Decret que estableix les analítiques a realitzar, quina 
aprovació estava ja anunciada feia mesos, i que implica un increment en el 
nombre d’analítiques. Resulta obvi que tampoc en aquest cost ens hem pogut 
basar en l’estudi de tarifes del 2016. 
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El cost de transport s’incrementa notablement en comparació amb el que Sorea 
va preveure al seu estudi de tarifes de 2016, amb el que es suposa que no ha de 
ser objecte de la seva crítica.  
 
El cost dels impostos es troba calculat a l’Estudi de Viabilitat amb detall, i hem 
de negat el que pretenia la ‘estudi de tarifes de 2016 de Sorea. 
 
I, per últim, el cost de les despeses generals, és netament inferior al de l’estudi 
de tarifes Sorea per al 2016. Al respecte hem d’expressar la nostra opinió 
professional sobre les despeses generals preteses per Sorea al referit estudi de 
tarifes, en el sentit de rebutjar-les per excessives. Concretament, les despeses 
generals de l’estudi de tarifes (97.480,00€) representen un 18,3% sobre la resta 
de costos d’explotació. Això és inversemblant i per entendre-ho només cal 
recordar que als pressupostos de contractes de les administracions amb caràcter 
ordinari s’inclou un 13%. Com es pot comprovar de la taula, a l’estudi de tarifes 
les despeses generals considerades (78.802,63€) suposen un 13,2% de la resta 
de despeses.  
 
En resum, és una falsedat que els costos de l’Estudi de Viabilitat s’hagin fet a 
partir dels de l’estudi de tarifes de 2016, i rebutgem absolutament que es tracti 
de costos erronis, tot reiterant la bondat del costos estudiats. 
 
Conclusió 
 
Proposem la desestimació de l’al·legació. 

4- Conclusions 

 
Es proposa a l’Ajuntament de Deltebre la desestimació del contingut íntegre de 
les al·legacions presentades per Sorea.” 
 
Per tot l’esmentat anteriorment, al Ple de la Corporació PROPOSO que s’adoptin 
els següents  
 
ACORDS: 
 
1r.- Desestimar íntegrament les al·legacions presentades per SOREA SAU pels 
motius exposats als antecedents. 
 
2n.- Notificar el present acord a SOREA amb el règim de recursos adients. 
 
3r.- Traslladar el presenta acord a l’Àrea de #DeltebreEficient subàrea d’hisenda 
i a l’Àrea de #DeltebreSostenible subàrea de polítiques ambientals i platges per 
al seu coneixement i efectes oportuns.  
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La Corporació, no obstat això, acordarà el que estimi pertinent.  
 
Deltebre (Delta de l’Ebre) 10 de març de 2023. Kilian Franch Arques”. 
 
Finalitzada la lectura, per part del Sr. Alcalde se li dona la paraula al Sr. Aleix 
Ferré Ribes del grup municipal  SD-CP i diu que el seu posicionament serà 
d’abstenció a la proposta.  
 
Intervé el Sr. Joan Alginet Aliau del grup municipal ERC-MD i diu que el seu 
posicionament serà d’abstenció a la proposta. 
 
Intervé el Sr. Andreu Curto Castells del grup municipal d’ED-Junts i diu que el 
seu posicionament serà a favor de la proposta. 
 
Finalitzades les intervencions, el Sr. President sotmet a votació l’esmentada 
proposta quedant aprovada per majoria absoluta, amb onze vots a favor de Lluís 
Soler Panisello (ED-Junts), Carlos Serra Ventura (ED-Junts),  Anna Gimenez 
Uribe (ED-Junts), Francisco Castro Casanova (ED-Junts), Lluïsa Ventura 
Galiano (ED-Junts), Robert Bertomeu Callau (ED-Junts), Íngrid Santiago 
Casanova (ED-Junts), Carme Franch Tomàs (ED-Junts), Andreu Curto Castells 
(ED-Junts), Rosa Royo Franch (ED-Junts) i Kilian Franch Arques (ED-Junts) i sis 
abstencions de Joan Alginet Aliau (ERC-MD), Laura Fabra Verge (ERC-MD), 
Vanessa Callau Miñarro (ERC-MD), Juan Carlos Bel Carbó (ERC-MD), Neculina-
Nicoleta Autu (ERC-MD) i Aleix Ferré Ribes (SD-CP) i per tant resta expedit el 
tràmit adient sent facultat el Sr. Alcalde per a dur-ho a terme i per portar a efecte 
el que calgui per a l’execució d’aquest acord. 
 

#DeltebreEficient 
 
HISENDA 

 
6È.- DONAR COMPTE DEL DECRET D'ALCALDIA NÚMERO 448/2023 
D'APROVACIÓ DE LA LIQUIDACIÓ EXERCICI 2022.- Arribats a aquest punt 
de l’ordre del dia, es dóna compte del decret d’alcaldia número 448/2023 
d’aprovació de la liquidació del Pressupost exercici 2022, restant el Ple 
assabentat. 
 
7È.- DICTAMEN DE PROPOSTA D'APROVACIÓ INICIAL EXPEDIENT DE 
MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚMERO 2/2023 SUPLEMENTS DE CRÈDITS 
AMB BAIXES, EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚMERO 3/2023 
SUPLEMENT DE CRÈDITS AMB INCORPORACIÓ DE RTDG, EXPEDIENT DE 
MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚMERO 4/2023 CRÈDITS EXTRAORDINARIS 
FINANÇATS AMB RTDG I MODIFICACIÓ DEL QUADRE D'INVERSIONS.- 
Enunciat el contingut d’aquest punt de l’ordre del dia, i vist que el mateix va ser 
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informat favorablement per majoria absoluta a la Comissió Informativa de l’Àrea 
#DeltebreEficient de data 15 de març de 2023, la Sra. Lluïsa Ventura Galiano, 
Tinenta d’Alcaldia de l’Àrea de #DeltebreEficient i regidora d’hisenda, procedeix 
a la lectura en la seva part bastant a la proposta següent: 
 
“La que subscriu, Lluïsa Ventura Galiano, Tinenta d’Alcaldia de l’Àrea 
#DeltebreEficient de l’Ajuntament de Deltebre i regidora d’hisenda, en ús de les 
facultats que la legislació vigent li concedeix, al Ple de la Corporació eleva la 
següent INFORMACIÓ: 
 
Respecte a l’expedient núm. 2/2023 
 
1.- Vist l’estat de previsions de les inversions d’acció urbanística terrenys es 
determina que no es duran a terme (totalment i parcialment segons correspongui) 
i la necessitat d’incrementar les despeses d’inversió de l’adquisició de vehicles, 
així com la utilització del fons de contingència complementari per a incrementar 
l’aplicació pressupostària aportació econòmica empresa privada Escola Bressol. 
 
2.- Vist que en referencia a la utilització del Fons de contingència “en la Orden 
EHA/3565/2008, de 3 de diciembre (LA LEY 18063/2008) (BOE del 10), por la 
que se aprueba la estructura de los presupuestos de las entidades locales, 
modificada por la Orden HAP/419/2014, de 14 de marzo (LA LEY 3945/2014) 
(BOE 19), en la clasificación económica de los gastos, figura el Capítulo 5 
«Fondo de Contingencia y Otros Imprevistos», en el que se incluyen los créditos 
necesarios «para la atención de necesidades imprevistas, inaplazables y no 
discrecionales, para las que no exista crédito presupuestario o el previsto resulte 
insuficiente». 
 
La Ley 47/2003, de 26 de noviembre (LA LEY 1781/2003) (BOE del 27), General 
Presupuestaria (en adelante, LGP 2003 (LA LEY 1781/2003)) delimita, en su art. 
50, las modificaciones de crédito en las que se podrá utilizar los créditos del 
Fondo de Contingencias, en los siguientes términos: 
 
«El Fondo únicamente financiará, cuando proceda, las siguientes modificaciones 
de crédito salvo que concurran las circunstancias a que se refiere el artículo 59 
de esta Ley: 
 
Las ampliaciones de crédito reguladas en el artículo 54. 
Los créditos extraordinarios y suplementos de crédito, de conformidad con lo 
previsto en el artículo 55. 
 
Las incorporaciones de crédito, conforme al artículo 58. 
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En ningún caso podrá utilizarse el Fondo para financiar modificaciones 
destinadas a dar cobertura a gastos o actuaciones que deriven de decisiones 
discrecionales de la Administración, que carezcan de cobertura presupuestaria». 
En el ámbito de las haciendas locales, el Texto Refundido de la Ley Reguladora 
de las Haciendas Locales (TRLRHL), aprobado por Real Decreto Legislativo 
2/2004, de 5 de marzo (LA LEY 362/2004) (BOE del 9), no establece regulación 
alguna sobre la utilización del Fondo de Contingencia. 
 
Es el art. 31 de la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril (LA LEY 7774/2012) (BOE 
del 30), de Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera (LOEPSF (LA 
LEY 7774/2012)), el que establece que las Corporaciones Locales incluidas en 
el ámbito subjetivo de los arts. 111 (LA LEY 362/2004) y 135 del TRLRHL (LA 
LEY 362/2004), deben incluir en sus Presupuestos una dotación diferenciada de 
créditos presupuestarios que se destinarán cuando proceda, a atender 
necesidades de carácter no discrecional y no previstas en el Presupuesto 
inicialmente aprobado, que pueden presentarse a lo largo del ejercicio. La 
cuantía y las condiciones de aplicación de dicha dotación será determinadas por 
cada Administración Pública en el ámbito de sus respectivas competencias. 
 
Aquest fons hi figura a l’aplicació pressupostària 50000.92900 exercici 2023 per 
import de 95.266,50.-€ i no és objecte d’aquesta modificació. 
 
3.- Vist l’expedient de modificació de crèdits núm. 2/2023 el qual correspon a un 
suplement de crèdit finançat amb baixes d’acord amb el següent: 
 

 
 
4.- Vist que també serà necessària l’aprovació de la modificació del quadre 
d’inversió, annex al pressupost. 
 
Respecte a l’expedient núm. 3/2023 
 
1.- Vist l’estat de previsions de la inversió Centre Cultural Barracot, interessos a 
llarg termini i liquidació Pla d’usos les quals han experimentat un augment 
respecte de les previsions inicials del pressupost, les quals s’han d’executar i 
meritar dins d’aquest exercici. 
 
2.- Vist l’expedient de modificació de crèdits 3/2022 el qual correspon a un 
suplement de crèdit finançat amb RTDG. 

Aplicació pressupostària Descripció ALTA BAIXA

47900 32300 Aport. Econ. Empresa privada Escola Bressol 101.811,81 €           

62400 15300 Adquisició vehicle 18.150,00 €             

50000 92910 Fons contingencia complementari 101.811,81

60000 15310 Acció Urbanistica terrenys 18.150,00

TOTAL 119.961,81 €           119.961,81
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3.- Vist que també serà necessària l’aprovació de la modificació del quadre 
d’inversió, annex al pressupost. 
 
Respecte a l’expedient núm. 4/2023 
 
Atès que en l’expedient 4/2023 de modificació de crèdits mitjançant crèdit 
extraordinari es pot observar que es tracta de crear noves partides al pressupost 
de despeses assignant crèdits per a la realització d’una despesa específica 
(conveni Xino Xano i conveni Confraria de Pescadors) i determinada que no pot 
demorar-se fins a l’exercici següent i per a la qual no hi ha crèdit al pressupost 
de l’exercici 2023 
 

 
 
 
Per tot això i de conformitat amb allò que estableix l’article 177 del RDL 2/2004 
de 5 de març i pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, PROPOSO al ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
ACORDS:  
 
1r.- Que s’aprovin els expedients de  modificació de crèdits núms. 2/2023, 3/2023 
i 4/2023 que s’adjunten amb el següent desglossament: 
 
Afectació quadre d’inversió: 
 

 
 
 
Afectació despeses corrents i inversions: 
 
Expedient número 2/2023: 

Aplicació pressupostària Descripció DESPESES INGRESSOS

31000 01100 02 Interessos llarg termini 105.225,00 €           

20900 16100 02 Liquidació Pla d'usos 20.880,00 €             

61900 23100 02 Centre Cultural Barracot 61.000,00 €             

87000 RTDG 187.105,00

TOTAL 187.105,00 €           187.105,00

Aplicació pressupostària Descripció DESPESES INGRESSOS

48000 34100 Conveni Xino Xano 5.000,00 €                

48000 41900 Conveni Cofradia de Pescadors 12.000,00 €             

87000 RTDG 17.000,00 €             17.000,00

MODIFICACIÓ QUADRE D'INVERSIONS 2023

Descripció Subvenció AEP/CANON ALTRES CE prestec AM TOTAL PRESTEC 2023 APORTACIÓ MPAL TOTAL INVERSIÓ

60000.15310 Acció Urbanística - Terrenys  70.000 (60900) 30.000,00 100.000,00 0,00 -18.150,00 81.850,00

62400.15300 Adquisició vehicles 10.000,00 10.000,00 0,00 18.150,00 28.150,00

CANVI AMB NOU FINANÇAMENT 
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Expedient número 3/2023: 
 

 
 
 
Expedient número 4/2023: 
 

 
 
 
2n.- Que s’aprovi la modificació del quadre d’inversions, tenint en compte les 
modificacions núms. 2/2023 i 3/2023 ja que ambdues afecten a les inversions i 
la modificació núm.2/2023 té finançament afectat insuficient per al seu tancament 
 

 
 
3r.- Exposar al públic els expedients de modificació de crèdits núm. 2/2023, núm. 
3/2023, núm. 4/2023 així com la modificació del quadre d’inversions durant el 
termini reglamentari de 15 dies hàbils, a partir del dia següent de la publicació en 
el B.O.P., durant els quals els interessats podran examinar-los i presentar 
reclamacions davant el Ple. Els tres expedients més la modificació del quadre 
d’inversions s’entendran definitivament aprovats si no es presenten reclamacions 
i en cas contrari el Ple disposa el termini d’un mes per resoldre’ls. Els expedients 

Aplicació pressupostària Descripció DESPESES INGRESSOS

31000 01100 02 Interessos llarg termini 105.225,00 €           

20900 16100 02 Liquidació Pla d'usos 20.880,00 €             

61900 23100 02 Centre Cultural Barracot 61.000,00 €             

87000 RTDG 187.105,00

TOTAL 187.105,00 €           187.105,00

MODIFICACIÓ QUADRE D'INVERSIONS 2023

Descripció Subvenció AEP/CANON ALTRES CE prestec AM TOTAL PRESTEC 2023 APORTACIÓ MPAL TOTAL INVERSIÓ

60000.15310 Acció Urbanística - Terrenys  70.000 (60900) 30.000,00 100.000,00 0,00 -18.150,00 81.850,00

62400.15300 Adquisició vehicles 10.000,00 10.000,00 0,00 18.150,00 28.150,00

CANVI AMB NOU FINANÇAMENT 
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romandran, a disposició dels interessats, a l’Àrea #DeltebreEficient subàrea 
d’hisenda. 
 
4t.-  Comunicar el present acord a l’Àrea de #DeltebreEficient subàrea d’hisenda 
per al seu coneixement. 
 
La Corporació, no obstant això, acordarà el que estimi adient. 
 
Deltebre (Delta de l’Ebre), 15 de març de 2023. M. Lluïsa Ventura Galiano”. 
 
Finalitzada la lectura, per part del Sr. Alcalde se li dona la paraula al Sr. Aleix 
Ferré Ribes del grup municipal  SD-CP i diu que el seu posicionament serà 
d’abstenció a la proposta.  
 
Intervé el Sr. Joan Alginet Aliau del grup municipal ERC-MD i diu que el seu 
posicionament serà d’abstenció a la proposta. 
 
Intervé el Sr. Andreu Curto Castells del grup municipal d’ED-Junts i diu que el 
seu posicionament serà a favor de la proposta. 
 
Finalitzades les intervencions, el Sr. President sotmet a votació l’esmentada 
proposta quedant aprovada per majoria absoluta, amb onze vots a favor de Lluís 
Soler Panisello (ED-Junts), Carlos Serra Ventura (ED-Junts),  Anna Gimenez 
Uribe (ED-Junts), Francisco Castro Casanova (ED-Junts), Lluïsa Ventura 
Galiano (ED-Junts), Robert Bertomeu Callau (ED-Junts), Íngrid Santiago 
Casanova (ED-Junts), Carme Franch Tomàs (ED-Junts), Andreu Curto Castells 
(ED-Junts), Rosa Royo Franch (ED-Junts) i Kilian Franch Arques (ED-Junts) i sis 
abstencions de Joan Alginet Aliau (ERC-MD), Laura Fabra Verge (ERC-MD), 
Vanessa Callau Miñarro (ERC-MD), Juan Carlos Bel Carbó (ERC-MD), Neculina-
Nicoleta Autu (ERC-MD) i Aleix Ferré Ribes (SD-CP) i per tant resta expedit el 
tràmit adient sent facultat el Sr. Alcalde per a dur-ho a terme i per portar a efecte 
el que calgui per a l’execució d’aquest acord. 
 

GESTIÓ INTERNA 
 

8È.- DICTAMEN DE PROPOSTA D’APROVACIÓ I INCOACIÓ DE 
L’EXPEDIENT DE CONTRACTACIÓ, EN RÈGIM DE CONCESSIÓ, DE LA 
PRESTACIÓ DEL SERVEI DE PROVEÏMENT D'AIGUA POTABLE I 
CLAVEGUERAM PER AL MUNICIPI DE DELTEBRE.- Enunciat el contingut 
d’aquest punt de l’ordre del dia, i vist que el mateix va ser informat favorablement 
per majoria absoluta a la Comissió Informativa de l’Àrea #DeltebreEficient de 
data 15 de març de 2023, el Sr. Lluís Soler Panisello, alcalde de l’ajuntament de 
Deltebre, procedeix a la lectura en la seva part bastant a la proposta següent: 
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“La qui subscriu, com a Tinenta d’Alcaldia de l’Àrea #DeltebreSostenible de 
l’Ajuntament de Deltebre i regidora de gestió interna, en ús de les facultats que 
la legislació vigent li concedeix, al Ple de la Corporació eleva la següent 
INFORMACIÓ: 
 

Exp. General: 2023/1532    
Assumpte:  LICITACIÓ 

 
ANTECEDENTS 
 
1.- Per part de la unitat gestora/promotora, s'ha posat de manifest la necessitat 
d'iniciar els tràmits corresponents per procedir a la celebració del contracte de 
referència, CONTRACTACIÓ, EN RÈGIM DE CONCESSIÓ, DE LA 
PRESTACIÓ DEL SERVEI DE PROVEÏMENT D'AIGUA POTABLE I 
CLAVEGUERAM PER AL MUNICIPI DE DELTEBRE, i s’ha justificat les 
necessitats que es pretenen cobrir per mig de la celebració del contracte.  
 
2.- S'han incorporat a l'expedient el Plec de clàusules administratives particulars 
i el Plec de prescripcions tècniques en els quals han de regir-se la present 
contractació.  
 
3.- La Intervenció ha emès informe de fiscalització d’aquesta fase del 
procediment favorable, sense objeccions. 
 
4.- Per part de Secretària s'ha informat favorablement l'aprovació de l'expedient.  
 
FONAMENTS DE DRET 
 
La legislació aplicable és la següent:  
 

a. Plec de clàusules administratives particulars i el plec de prescripcions 
tècniques (PCAP i PPT). 

b. Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic per la 
que es transposen a l'ordenament jurídic espanyol les Directives del 
Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de 
febrer de 2014 (LCSP) 

c. Reial decret 817/2009, de 8 de maig, pel qual es desenvolupa 
parcialment la Llei 30/2007, de 30 d’octubre, de Contractes del sector 
públic (en endavant RD 817/2009). 

d. Reial decret 1098/2001, de 12 d’octubre, pel qual s’aprova el 
Reglament general de la Llei de contractes de les administracions 
públiques, en tot allò que no s’oposi, contradigui o resulti incompatible 
amb la LCSP (d’ara endavant, RGLCAP). 

e. Decret llei 3/2016, de 31 de maig, de mesures urgents en matèria de 
contractació pública.  
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f. Reglament (UE) 2016/679 del Parlament Europeu i del Consell, de 27 
d’abril de 2016 relatiu a la protecció de les persones físiques pel que 
fa al tractament de dades personals i a la lliure circulació d’aquestes 
dades i pel que es deroga la Directiva 95/46/CE (Reglament general 
de protecció de dades)  

g. Directiva 2002/58/CE del Parlament Europeu i del Consell, de 12 de 
juliol de 2002, relativa al tractament de les dades personals i a la 
protecció de la intimitat en el sector de les comunicacions 
electròniques 

h. Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de protecció de dades 
personals i garantia dels drets digitals 

 
Per tot l’exposat al Ple de la Corporació PROPOSO l’adopció dels següents 
 
ACORDS: 
 
Primer.- Aprovar l’expedient per a la CONTRACTACIÓ, EN RÈGIM DE 
CONCESSIÓ, DE LA PRESTACIÓ DEL SERVEI DE PROVEÏMENT D'AIGUA 
POTABLE I CLAVEGUERAM PER AL MUNICIPI DE DELTEBRE. 
 
El contracte de concessió pel seu règim econòmic manca de pressupost de 
licitació per no generar una despesa per a l'Ajuntament de Deltebre, segons de 
l'article 100 de la LCSP.  
 
El règim econòmic del contracte actual es concreta en la retribució del 
concessionari que estarà constituïda per les tarifes vigents a cada moment que 
percebi dels usuaris del servei de subministrament d'aigua potable i 
clavegueram. Les tarifes a aplicar per l'ús dels Serveis de Subministrament 
d'Aigua Potable i Clavegueram. 
 
Termini total: 5 anys, computables des de la data prevista en el document de 
formalització del contracte, estant el seu inici previst per a la data de l’1 de maig 
de 2023, sempre que es trobi perfeccionat el contracte administratiu de 
concessió de serveis amb la signatura del corresponent contracte. 
 
Segon.- Aprovar el plec de clàusules administratives i el de prescripcions 
tècniques particulars que han de regir la contractació. 
 
Tercer.- Disposar l'obertura del procediment d'adjudicació procedint a la 
publicació  en el Perfil de contractant l’anunci de licitació, per que en el termini 
de vint-i-sis (26) dies naturals comptats des de l'endemà de la publicació de 
l'anunci de licitació en el perfil del contractant es presentin les proposicions que 
s'estimin pertinents.  
 

https://eur-lex.europa.eu/eli/reg/2016/679
https://eur-lex.europa.eu/eli/reg/2016/679
https://eur-lex.europa.eu/eli/reg/2016/679
https://eur-lex.europa.eu/eli/reg/2016/679
https://eur-lex.europa.eu/eli/reg/2016/679
https://eur-lex.europa.eu/eli/dir/2002/58
https://eur-lex.europa.eu/eli/dir/2002/58
https://eur-lex.europa.eu/eli/dir/2002/58
https://eur-lex.europa.eu/eli/dir/2002/58
https://portaljuridic.gencat.cat/eli/es/lo/2018/12/05/3
https://portaljuridic.gencat.cat/eli/es/lo/2018/12/05/3
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Quart. La despesa és constituirà de forma indirecta per la retribució al 
concessionari la qual estarà constituïda per les tarifes vigents a cada moment 
que percebi dels usuaris del servei de subministrament d'aigua potable i 
clavegueram. 
 
Cinquè.- Designar als membres de la mesa de contractació i publicar la seva 
composició en el perfil de contractant: 
 

Funció Membre Veu Vot 

La Presidenta 
de la Mesa 

Tinenta d’Alcaldia Ajuntament de Deltebre, Àrea 
#DeltebreEficient 

Sí Sí 

Vocal Regidor de l’Àrea Promotora, Àrea #DeltebreTerritori Sí Sí 

Vocal Secretari Municipal  Sí Sí 

Vocal Interventora Municipal  Sí Sí 

Vocal Responsable tècnic de l’Àrea promotora de la 
contractació, Àrea #DeltebreTerritori 

Sí Sí 

Secretari de la 
Mesa 

Funcionari/a de l’Àrea Àrea #DeltebreEficient Sí No 

 
Sisè.- Publicar al perfil de contractant tota la documentació integrant de 
l'expedient de contractació, així com la composició dels membres de la mesa de 
contractació.  
 
Setè.- Notificar el present acord als membres de la mesa de contractació. 
 
Vuitè.- Aquest acord serà traslladat a l’Àrea de #DeltebreEficient subàrees 
d’hisenda i de gestió interna i a l’Àrea Promotora per al seu coneixement. 
 
La Corporació, no obstant això, acordarà el que estimi pertinent. 
 
Deltebre (Delta de l’Ebre), 10 de març de 2023. Lluïsa Ventura Galiano”. 
 
Finalitzada la lectura, per part del Sr. Alcalde se li dona la paraula al Sr. Aleix 
Ferré Ribes del grup municipal  SD-CP i diu que el seu posicionament serà 
d’abstenció a la proposta.  
 
Intervé el Sr. Joan Alginet Aliau del grup municipal ERC-MD i diu que el seu 
posicionament serà d’abstenció a la proposta. 
 
Intervé el Sr. Andreu Curto Castells del grup municipal d’ED-Junts i diu que el 
seu posicionament serà a favor de la proposta. 
 
Finalitzades les intervencions, el Sr. President sotmet a votació l’esmentada 
proposta quedant aprovada per majoria absoluta, amb onze vots a favor de Lluís 
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Soler Panisello (ED-Junts), Carlos Serra Ventura (ED-Junts),  Anna Gimenez 
Uribe (ED-Junts), Francisco Castro Casanova (ED-Junts), Lluïsa Ventura 
Galiano (ED-Junts), Robert Bertomeu Callau (ED-Junts), Íngrid Santiago 
Casanova (ED-Junts), Carme Franch Tomàs (ED-Junts), Andreu Curto Castells 
(ED-Junts), Rosa Royo Franch (ED-Junts) i Kilian Franch Arques (ED-Junts) i sis 
abstencions de Joan Alginet Aliau (ERC-MD), Laura Fabra Verge (ERC-MD), 
Vanessa Callau Miñarro (ERC-MD), Juan Carlos Bel Carbó (ERC-MD), Neculina-
Nicoleta Autu (ERC-MD) i Aleix Ferré Ribes (SD-CP) i per tant resta expedit el 
tràmit adient sent facultat el Sr. Alcalde per a dur-ho a terme i per portar a efecte 
el que calgui per a l’execució d’aquest acord. 
 

9È.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA DE RESOLUCIÓ DELS RECURSOS DE 
REPOSICIÓ INTERPOSATS CONTRA L’ACORD DEL PLE MUNICIPAL DE 
DATA 18 DE GENER DE 2023 D’EXECUCIÓ DE LA SENTÈNCIA  NÚMERO 
285/2016, RECAIGUDA EN EL RECURS CONTENCIÓS ADMINISTRATIU 
NÚMERO 109/2015 SUBSTANCIAT DAVANT DEL JUTJAT CONTENCIÓS 
ADMINISTRATIU NÚMERO 2 DE TARRAGONA, SENTÈNCIA QUE HA ESTAT 
CONFIRMADA PEL TRIBUNAL SUPERIOR DE JUSTICIA DE CATALUNYA 
EN SENTÈNCIA NÚMERO 359/2021 RECAIGUDA EN EL RECURS 
D’APEL·LACIÓ NÚMERO 93/2017, D’EXECUCIÓ DE LA SENTÈNCIA 
NÚMERO 204/2022, RECAIGUDA EN EL RECURS CONTENCIÓS 
ADMINISTRATIU NÚMERO 283/2016, SUBSTANCIAT DAVANT DEL JUTJAT 
CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚMERO 1 DE TARRAGONA I D'INCOACIÓ 
DE L'EXPEDIENT ADMINISTRATIU ON ES DETERMININ LES 
CONSEQÜÈNCIES ECONÒMIQUES DE LA DECLARACIÓ DE NUL·LITAT 
DEL CONTRACTE DE CONCESSIÓ DEL SERVEI D’EXPLOTACIÓ I DE LES 
OBRES DE CONSTRUCCIÓ DE LA PISCINA COBERTA, D’EXPLOTACIÓ I 
FINALITZACIÓ DE LES OBRES DEL PAVELLÓ MUNICIPAL I 
D’EXPLOTACIÓ D’INSTAL·LACIONS ESPORTIVES MUNICIPALS.- Arribats a 
aquest punt de l’ordre del dia, l’alcalde proposa deixar-lo damunt de la taula per 
a una propera sessió, aprovant-se per unanimitat. 
 
#DeltebreProjecció 

 
ENSENYAMENT 
 

10È.- PROPOSTA D’ALCALDIA PER A LA INCORPORACIÓ A ESCOLES I 
INSTITUTS DE CATALUNYA DE PERSONAL ACOMPANYANT A NENS I 
NENES AMB DIABETIS MELLITUS TIPUS 1 (DMT1).- Enunciat el contingut 
d’aquest punt de l’ordre del dia, el Sr. Carlos Serra Ventura, Tinent d’Alcaldia de 
l’Àrea de #DeltebreProjecció i regidor d’ensenyament, procedeix a la lectura en 
la seva part bastant a la proposta següent: 
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“El qui subscriu, com alcalde-president de l’Ajuntament de Deltebre i regidora de 
gestió interna, en ús de les facultats que la legislació vigent li concedeix, al Ple 
de la Corporació eleva la següent INFORMACIÓ: 
 
La diabetis mellitus tipus 1 és una malaltia greu i crònica autoimmune que es 
caracteritza per un augment de glucosa a la sang. Està causada per una alteració 
immunitària que porta al propi organisme a destruir les cèl·lules beta del 
pàncrees, que són les especialitzades en la fabricació d’insulina. La insulina és 
l’encarregada de deixar passar la glucosa de la sang a les cèl·lules per generar 
la energia que ens permet viure. Tothom necessitem insulina per viure, és a dir, 
tots som insulinodependents, però els nens, adolescents, joves i desprès adults 
amb DMT1 necessiten injectar-la per a poder sobreviure, és l’únic tractament. 
  
Aquesta condició produeix un gran impacte, estrès, incertesa i adaptació no 
només del nen, també dels pares, i l’entorn familiar, educatiu i social. 
  
Acostuma a aparèixer a la infància, l’adolescència o la joventut i ho fa d’una 
manera brusca, és a dir, que no es pot prevenir ja que tampoc es coneix la causa. 
El pàncrees presenta una ràpida i progressiva pèrdua de la capacitat de produir 
insulina. A més, es pot agreujar ràpidament si no s’aplica el tractament adequat. 
S’ha d’injectar insulina des del moment del diagnòstic i varies vegades al dia.  
 
Estar per sota de 70 mg/dl se li diu HIPOGLUCÈMIA, és degut a un descens de 
sucre en sang i s’ha d’actuar ràpid ja que, de no fer-ho i seguir baixant, pot arribar 
a pèrdua de consciencia, coma diabètic i fins i tot la mort. En canvi estar per 
sobre de 180 mg/dl, aquesta situació és anomenada HIPERGLUCÈMIA i pot 
comportar complicacions a llarg termini. Les dues situacions són greus i per tant 
el seu nivell d’exigència per mantenir-se en rang (entre 70 i 180 mg/dl) els fa 
estar contínuament expectants i controlant els seus nivells. 
  
Avui en dia, tenim a l’abast el control per monitorització continua de glucosa, els 
sensors de glucèmia ens permeten gestionar els seus nivells i intentar mantenir-
los dins el rang. El tractament consisteix en punxar-se insulina cada vegada que 
mengen i per baixar nivells alts i per una altra part, donar hidrats de carboni per 
pujar nivells. La gestió no és gens fàcil ja que entren en joc molts factors a tenir 
en compte i la seva pauta d’insulina no és estàtica: pot variar segons l’exercici 
físic, les emocions, les grasses i proteïnes dels menjars, si estan cursant alguna 
malaltia… 
  
Els nens,  i adolescents aprenen des de ben petits a gestionar-se, fent-se 
controls capil·lars (gota de sang i glucòmetre) però acompanyats en tot moment 
pels seus pares i mares,  ja que hi ha situacions que no poden fer sols.  
 
A l’escola ens trobem amb un gran buit, ficant en perill la seva seguretat. Les 
famílies depenem de la bona voluntat de mestres i directors per aprendre i 



 
        Àrea #DeltebreEficient 
        Secretaria 

 

40 
 

gestionar la malaltia, donat que no tenen formació diabetològica i no hi ha més 
que un model d'atenció a l’infant amb Diabetis, que manca de directrius clares i 
deixa molts temes i responsabilitats per tractar. A les excursions, sortides i més 
encara a les colònies, moltes escoles i instituts s’oposen a que els nens amb 
DMT1 hi puguin anar, creant un greuge i discriminació total per als nostres fills. 
  
Vista la Declaració de la Convenció de les Nacions Unides sobre els drets de les 
persones amb discapacitat que reconeix el dret de les persones amb discapacitat 
a l’educació i obliga als estats a assegurar un sistema d’educació inclusiu a tots 
els nivells, i que es facin ajustos raonables en funció de les necessitats 
individuals. 
  
Vist l’article 14 de la Constitució espanyola de 1978 on ens reconeix la igualtat 
de tracte davant la llei, l’art.2 de l’art. 27 on diu que la educació tindrà per objecte 
el ple desenvolupament de la personalitat en el respecte i els principis 
democràtics de convivència i els drets i llibertats fonamentals. 
  
Vist el nostre EAC al seu article 17 dels drets dels menors i l’art. 21 de dret a una 
educació de qualitat i accedir en condicions d’igualtat.  
 
Vista la Llei 12/2009 , del 10 de juliol, d’Educació, que estableix que el sistema 
educatiu es regeix, entre d’altres, pel principi d’inclusió escolar (art.2) i reconeix 
el dret de l’alumnat a ser atès amb practiques educatives inclusives i, si escau , 
de compensació (art. 21.2.i). 
  
D’acord amb l’anterior, la LEC també preveu que l’atenció educativa de tots els 
alumnes es regeix pel principi d’escola inclusiva, i estableix que els projectes 
educatius dels centres han de considerar els elements curriculars, metodològics 
i organitzatius per la participació de tots els alumnes en els entorns ordinaris 
independent de llurs condicions i capacitats (art.81.2). 
  
La inclusió educativa parteix de la consideració que els centre educatius han de 
poder donar resposta a les necessitats educatives de tot l’alumnat, que ha de 
poder participar en totes les activitats de l’escola. Atès que per fer-ho possible, 
el Decret 150/2017, de 17 d’octubre, de l’atenció educativa a l’alumnat en el marc 
d’un sistema educatiu inclusiu, defineix quines són les funcions dels centres 
educatius i de l’administració educativa, la xarxa de suport a l’educació inclusiva 
i les mesures i suports per a l’atenció educativa de l’alumnat, amb l’objectiu que 
pugui assolir el màxim desenvolupament possible. 
  
Atès que tant la Llei 14/2010, dels drets i les oportunitats en la infància i 
l’adolescència, com la Llei orgànica 1/1996, de 15 de gener , de protecció jurídica 
del menor, reconeixen el dret d’infants i adolescents que el seu interès sigui la 
consideració primordial en les decisions que els afecten, i els reconeixen el dret 
a ser escoltats i que la seva opinió sigui tinguda en compte en la determinació 
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d’aquest interès. En el cas que ens ocupa la necessitat d’un suport específic 
deriva de la malaltia que pateix l’alumne,  la diabetis mellitus tipus 1. 
  
Atès que les famílies : 
 
1. No podem dependre de la bona voluntat de l’equip docent, que amb prou 
feines pot desenvolupar la seva feina a les aules. 
 
2. No podem i no hem de pagar un extra per la contractació d’una persona 
formada en DMT1, que els pugui acompanyar. 
 
3. No hem de buscar la manera perquè el nostre fill/a vagi d’excursió amb 
garanties de seguretat per la seva integritat física. 
 
4. No hem de passar nervis i angoixes fins al darrer dia de la sortida per saber si 
disposem d’un monitor o ens deixaran anar als pares. Les excursions, sortides i 
colònies són previsibles a un curs vista. 
 
Per tots aquest motius, les famílies demanem al Ple Municipal de l’Ajuntament 
de Deltebre que adopti els següents 
 
ACORDS 
  
Primer. INSTAR als poders públics, en aquest cas a la Generalitat de Catalunya 
i més concretament al departament d’educació i al departament de salut, dotar 
de recursos humans, econòmics i tècnics a les escoles i instituts de Catalunya, 
sent un referent en l’àmbit espanyol,  per a l’atenció i l’acompanyament de les 
famílies amb infants amb Diabetis Mellitus tipus 1. 
 
Segon. TRASLLADAR aquests acords a la Generalitat de Catalunya, i 
institucions que procedeixin. 
  
La Corporació, no obstant això, acordarà el que estimi pertinent. 
 
Deltebre (Delta de l’Ebre), 16 de març de 2023. Lluís Soler Panisello”. 
 
Finalitzada la lectura, per part del Sr. Alcalde se li dona la paraula al Sr. Aleix 
Ferré Ribes del grup municipal  SD-CP i diu que el seu posicionament serà a 
favor de la proposta.  
 
Intervé el Sr. Joan Alginet Aliau del grup municipal ERC-MD i diu que el seu 
posicionament serà a favor  de la proposta. 
 
Intervé el Sr. Andreu Curto Castells del grup municipal d’ED-Junts i diu que el 
seu posicionament serà a favor de la proposta. 
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Finalitzades les intervencions, el Sr. President, sotmet a votació l’esmentada 
proposta quedant aprovada per unanimitat, per tant resta expedit el tràmit adient 
sent facultat el Sr. Alcalde per a dur-ho a terme i per portar a efecte el que calgui 
per a l’execució d’aquest acord. 
 
PART DE CONTROL 
 
8È.- DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA: 

- DE LA NÚM 391/2023 A LA NÚM. 532/2023 
 

Informo que aquest punt es refereix als decrets d’alcaldia que s’han produït des 
de l’última sessió ordinària del ple fins a la data de convocatòria d’aquest, 
concretament de la núm. 391/2023 a la núm. 532/2023 que han estat a l’abast 
de tots els regidors dels quals els ha estat facilitada una relació numerada i 
extractada i de conformitat amb el previst a l’article 42.2.a) del ROF. 

 
9È.- INFORMES D’ALCALDIA. 
 
Arribats a aquest punt de l’ordre del dia, el Sr. Alcalde diu que des dels anys 
2010 i 2011 estem en un Pla d’Ajust que ara tenim la possibilitat de prorrogar-lo 
dos anys més, però no ho hem fet, per què el que volem és tancar-lo i començar 
un nou cicle sense hipoteques. En tot cas dir-los que tot i que el pla d’ajust tenim 
temps per tancar-lo, avui mateix hem fet l’amortització dels 838.475,90 € per 
pagar l’última part del préstec que quedava, per tant crec que és una bona noticia 
per anar-nos alliberant de cara als futurs governs municipals. 
 
10È.- PROPOSICIONS URGENTS. 
 
No n’hi van haver 
 
11È.- CONTROL DELS ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ 

- PRECS 
- PREGUNTES 

 
Arribats a aquest punt de l’ordre del dia, l’Alcalde li passa la paraula al regidor 
Sr. Aleix Ferré del grup municipal de SD-CP per si vol formular algun prec o 
pregunta, i aquest diu que té varies qüestions a fer, una és en relació a la gran 
velocitat dels vehicles que van per l’Avinguda Esportiva i hi ha altres carrers més 
secundaris que hi han reductors de velocitat, per tant crec que s’hauria de fer 
alguna cosa. Un altre tema que vull fer menció és, al carrer Jaume I el 
Conqueridor els veïns aparquen a les dos parts i es dificulta la circulació, i més 
quan hi ha actes al Centre Fluvial. Un altre tema que vull comentar és en relació 
a un article del diari El País que mostrava que el municipi Deltebre era un dels 
que menys invertia en educació. Voldria preguntar si això és així o cal afegir 
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altres inversions que no es tenen contemplades per part del diari El País que és 
qui fa la estadística. Un altre tema es que es va celebrar el dia internacional de 
la poesia a la biblioteca, i aquest és un lloc on es fan molts d’actes i els usuaris 
de la biblioteca es queixen, encara que espero que properament quan s’obri 
l’auditori es traslladaran tots aquests actes allí, principalment pel tema acústic. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde per contestar en relació als reductors de velocitat 
dels vehicles a l’Avinguda Esportiva dient que fa uns mesos els veïns ja ens ho 
van demanar. Creiem que allí no es poden posar els mateixos reductors que els 
dels carrers veïnals i quan va sortir a licitació el projecte de pavimentació dels 
carrers una de les millores del contracte era posar 10 passos elevats d’asfalt. 
Aquests han d’anar a les arteries principals i una d’elles és l’Avinguda Esportiva. 
Es farà l’estudi on han d’anar i es posaran aquests 10 passos elevats. 
 
Pel que fa a l’article de El País no tinc coneixement i si ens passa l’enllaç 
contrastarem la informació i ho explicarem.  
 
Pren la paraula el Tinent d’Alcaldia de #DeltebreTerritori Sr. Castro, per dir que 
pel que fa als aparcaments del carrer Jaume I el Conqueridor són carrers que 
ara s’estan asfaltant, com el carrer Mallorca i carrer Diputació, per tant millorarà 
molt la circulació, però quan hi ha esdeveniments amb una mica d’afluència el 
que es fa es reduir la circulació, fer carrers d’un sentit, deixar aparcar a una 
banda i la mobilitat millora considerablement tot i que el que es pretén fer 
properament és entubar el desaigüe del carrer Verge del Carme, ja que està a 
l’agenda de govern. 
 
Pren la paraula la regidora de foment cultural Sra. Anna Gimenez, i pel que fa a 
la queixa de l’acte de commemoració del dia internacional de la poesia a la 
biblioteca que si mirem i comparem amb altres biblioteques del territori, veurem 
que una biblioteca va més enllà de prestar llibres i lloc d’estudi ja que la nostra 
biblioteca disposa d’espais per fer actes com és la sala Eliseo Vives que ahir en 
aquest acte es va quedar petita. Al nostre entendre una biblioteca ha de ser una 
zona dinàmica, on hi ha activitats plurals i culturals, i pot entendre que alguna 
persona s’ha queixat però si és un amant dels llibres i de les paraules podria 
haver-se sumat a l’acte. També dir que a la biblioteca hi ha uns espais a la zona 
de dalt que quan hi ha algú que ho necessita se li facilita. 
 
Per par del Sr. Alcalde li passa la paraula al regidor Sr. Joan Alginet Aliau del 
grup municipal d’ERC-MD per si vol formular algun prec o pregunta i aquest dona 
la paraula als seus regidors per fer les seves intervencions i comença  el Sr. 
Carlos Bel per dir que te diverses preguntes a fer i diu que en el últim ple el 
regidor Sr. Kilian va dir que arreglar les fonts del Passeig del Riu no era una 
prioritat però hi ha usuaris que ens demanen de posar una font a la zona del Parc 
del Riu. També voldríem saber el motiu del perquè l’obra del bar del CED està 
parada i ja que s’ha parlat de l’auditori, també voldríem saber en quin punt està 
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el tema. I per últim, voldríem saber la intencionalitat que se li vol donar com a 
equipament a la última adquisició feta, que és la Cooperativa de Consum. 
 
Pren la paraula la Sra. Vanessa Callau per continuar i diu que aquest és un tema 
reiteratiu i que es va parlar ahir en roda de premsa. Nosaltres com a grup 
municipal d’ERC, portem mocions i propostes als plens però en aquest cas no 
n’hem portat perquè ens volem remetre al juny de 2020, quan vam portar la 
proposta per a la creació del Consell d’Infants de Deltebre. Han passat 33 mesos 
i vostès encara no han fet efectiu l’acord de constitució del Consell d’Infants de 
Deltebre que es va passar pel Ple i es va votar a favor per unanimitat. De fet, 
vam haver de recórrer a la Síndica de Greuges municipal per transmetre la nostra 
queixa. Agraïm a la Síndica que en la màxima acceleració li recomanés a vostè 
la constitució d’aquest consell el passat mes d’octubre. Nosaltres davant 
d’aquest fet, ahir vam fer una queixa al Síndic de Greuges de Catalunya per què 
faci les gestions pertinents per a la creació d’aquest consell, atès que els dos 
consells que vam proposar nosaltres com el de cultura i el de infants encara no 
s’han portat a terme, com altres acords que s’han proposat en aquests plenaris i 
tampoc s’han dut a terme. Nosaltres juntament amb el PSC, el que hem fet ha 
sigut treballar per adequar un reglament del Consell d’Infants que es podria fer 
efectiu immediatament, per tant si se’l volen mirar i fer-nos arribar qualsevol 
proposta ja ens ho diran.  
 
Pren la paraula el Sr. Joan Alginet, per dir que celebrem l’acte tant bonic que va 
fer ahir l’ajuntament pel dia mundial de l’arbre, on van participar xiquets i xiquetes 
al Passeig del Riu, encara que vull fer un prec pel que fa al diploma en paper i 
en color que se’ls va donar a cadascú, ja que avui hi ha altres sistemes per fer-
los-ho arribar. Con també voldria saber el perquè s’han tallat els arbres del carrer 
Sant Joan Bosco, ja que els considero part de la meva infància i crec que 
s’haguessin pogut conservar i integrar amb les obres del Centre Social del 
Barracot, així com se n’ha tallat un altre al Passeig del Riu. 
 
Continua el Sr. Alginet per dir que respecte a la gestió dels mupis o panells 
informatius de publicitat que hi ha al poble, ens consta que és una gestió privada 
però voldríem que es promociones també el petit comerç. Un altra qüestió, és 
que dissabte es va celebrar l’aniversari del CED, de fet es van preparar diverses 
activitats i la informació que ens arriba és que no va tenir l’èxit de participació 
esperat. També vull explicar que aquest mati he tingut un missatge d’una usuària 
que fa referència al mal estat, mal ús i mala resposta cada cop més al centre 
esportiu. Aquest missatge és d’una usuària del CED, de fora del municipi, i vostès 
com a govern municipal han d’explicar si aquesta afirmació es certa o no i que 
pensen fer al respecte. 
 
Un cop realitzats tots els precs i preguntes del grup municipal d’ERC-MD, el Sr. 
Alcalde passa la paraula als regidors corresponents per a què vagin contestant, 
i pren la paraula la regidora de comerç Sra. Ingrid Santiago per contestar en 
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relació al tema dels mupis i explica que tots els comerços tenen la informació 
que hi ha dins les bases del patrocini publicitari i hi ha un apartat el qual es dona 
aquest suport per què vegin l’oportunitat i pugui repercutir el tema de la publicitat 
als negocis, encara que el tema de publicitat i marketing costa molt, tot i això 
sabem que hi ha molt bona repercussió. Donem aquest ajut més que res per 
veure quins beneficis pot aportar el tema de publicitar-se als mupis. A dia d’avui, 
tot i fer acompanyament als comerços per què ho puguin provar no ha tingut 
molta acceptació. Possiblement s’haurà d’ampliar una mica el ventall per tal de 
què el comerç pugui creure mes enllà del boca a boca del dia. 
 
Continua el Sr. Andreu Curto, portaveu del grup municipal d’ED-Junts, per 
contestar en relació al tema de l’auditori, cal dir que primer es va fer la qualificació 
urbanística necessària perquè fos un equipament, després es va fer la compra i 
després es va fer la memòria per presentar-nos a les subvencions del Fons Next 
Generation del PIREP (programa d’impuls a la rehabilitació d’edificis públics), 
que en teoria havien de resoldre a meitat febrer i que ara ja parlen de febrer-
març, encara que si no podem optar per aquesta via de subvencions buscarem 
altres alternatives, ja que el compromís és que el govern municipal disposi d’un 
auditori en condicions, i més si podem posar en valor el patrimoni històric i 
cultural del nostre poble com és en aquest cas El Rialto. Per tant quan es resolgui 
aquesta subvenció sabrem si disposem d’aquesta via de finançament o no.  
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde per clarificar la pregunta envers a la compra de la 
Cooperativa de Consum per dir que hi ha un concepte que es diu ús no definit. 
Ara s’ha comprat i decidirem si va un equipament cultural o de seguretat o 
ampliació magatzem de la brigada, com també hi ha diferents entitats del poble 
que ens l’han demanat. 
 
Reprén la paraula el regidor Sr. Andreu Curto per contestar en relació al Consell 
d’Infants i dona les gràcies per la seva proposta i fins i tot es podria fer una refosa 
de la nostra proposta amb la seva per tant a finals de mandat el compromís és 
aprovar aquest reglament. 
 
Continua el Sr. Curto per dir que en relació al correu que ha rebut el Sr. Joan 
Alginet, pel que fa a la queixa del CED, jo també l’he rebut i veiem que hi ha 
diversos punts que no son concrets, per tant necessitem preguntar i informar-nos 
exactament per poder contestar. 
 
Pren la paraula el Tinent d’Alcaldia de #DeltebreActiu Sr. Robert Bertomeu, per 
dir que referent a les obres del bar de la piscina exterior ens vam trobar amb un 
problema a la teulada i es va haver de fer un projecte de la nova teulada, i ara 
s’està preparant el modificat. Hi ha una previsió de presentar-lo la propera 
setmana per aprovar-lo.  
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Continua el Sr. Bertomeu per reprendre el tema envers el correu pel que fa a la 
queixa del CED i diu que pel que fa a les màquines es fan moltes reparacions, 
encara que les empreses son de molt lluny i costa una mica. Pel que fa a les 
classes de spinning manquen màquines i això ens alegra perquè vol dir que 
funcionen. També vull dir que s’ha iniciat un procés de contractació per comprar 
5 màquines més de spining, 1 el·líptica i un altra màquina d’innovació d’escales. 
Pel que fa a la pregunta feta en relació a l’èxit de l’aniversari es va intentar fer 
amb els monitors de la casa sense cobrar i l’única despesa que va haver-hi va 
ser un castell inflable a  la zona d’aigües per què els crios es puguin divertir. 
 
Pren la paraula el Sr. Kilian per dir que com a regidor d’imatge de poble i 
sostenibilitat i pel que fa a la pregunta feta pel Sr. Carlos Bel de les fonts del Parc 
del Riu, informo que ja n’hi ha tres, encara que una s’ha de reparar. 
 
Pel que fa a la plantada d’arbres i de fer ús de mitjans sostenibles, com ara el no 
donar els diplomes de paper i de color, no sé si saben que el paper reciclat és 
“barotjable” i utilitzar una via tecnològica per fer-los arribar un diploma a crios de 
8-9 anys, és una mica complicat, perque no tots tenen mòbil. 
 
Continua el Sr. Kilian per explicar que els arbres substituïts en el Passeig del Riu 
són arbres que s’han mort i pel que fa els arbres del Barracot quan els tècnics 
van proposar tallar-los en principi vaig ser molt reticent ja que tots sabem el que 
aporten i l’importants que son per al canvi climàtic. Però és un tipus d’arbre que 
és un insecticida natural, que a la vegada és tòxic. Es va mirar de trasplantar a 
les afores, a una zona rural però les arrels estaven en mal estat degut a la capa 
de salinitat que hi ha en aquella zona i no va ser possible. Un altre dels motius 
que ens van portar a arrancar aquests arbres es  perquè estaven dintre l’àmbit 
de l’obra i afectaven la nova proposta de la vorera i aquests es reemplaçaran per 
uns altres. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde per complementar la informació del que s’ha dit 
envers al Consell d’Infància per clarificar dubtes i vull ensenyar el correu del 
tècnic que porta els consells de participació i que ens presenta la proposta de 
reglament del Consell d’Infància de data 23 de febrer, per validar-ho i portar-ho 
al plenari. Ja sabeu que hi ha prioritats de govern que no poden passar mai 
darrera de les prioritats de l’oposició. Encara queden dos plenaris per poder-ho 
aprovar per a que el proper mandat municipal qui governi ho pugui constituir. 
Això ho dic per que no diguin que nosaltres hem anat a remolc perquè és una 
proposta que ja vam fer fa 33 mesos, validat per la regidora i que està a la cua 
de moltes propostes, que el 23 de febrer ens van enviar aquesta proposta per 
correu electrònic i ara passarà el proper ple del mes d’abril o de maig. També 
vull fer referència, a tants cops que han dit públicament el tema de la Síndica de 
Greuges, que jo entenia que havia de ser la Síndica de Greuges de la ciutadania 
i no dels grups polítics. I vostès, tantes vegades han nomenat i han intentat 
utilitzar-la que quan van fer la queixa, van parlar amb el regidor de participació 
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ciutadana i en mi i els vam dir que ho estàvem preparant, que era una de les 
coses que havíem encarregat la redacció del reglament, però com hi ha tantes 
coses, no ho podem passar davant de tot com a prioritat de govern. I quan vostès 
insisteixen, jo li demano a la Síndica per email que em passi la resposta que els 
va donar al grup d’ERC perquè estaven dient una sèrie de coses que 
m’estranyava que com a Síndica hagués dit. I la Síndica em contesta que no em 
pot passar la resposta, però em va explicar el que els va dir, que era un tema 
d’agenda i a la vegada va aprofitar per fer dos recomanacions, una al govern 
sobre la necessitat d’activar el compliment dels acords dels plenaris i l’altra al 
grup d’ERC en el sentit de reclamar circumstàncies com aquesta al lloc on s’han 
de reclamar i no deixar tant de temps per a fer-ho. Aquesta va ser la resposta de 
la Síndica a nosaltres. Per tant nosaltres donarem compliment a la Síndica. Que 
vostès han volgut anar a la Síndica de Catalunya, quan aquesta ens demanarà 
explicacions ja li direm el mateix que a la Síndica de Deltebre. Però tinguin clar 
que tenint la nostra Síndica i la autonomia local no ens cal anar a la Sindicatura 
de Greuges de Catalunya per a donar compliment. 
 
Pren la paraula el Sr. Joan Alginet per dir que en relació al tema de la Síndica, 
vam aprovar un reglament aquí, que en el seu articulat deia claríssimament que 
els grups municipals també podrien recórrer a la figura de la Síndica, per tant és 
una Síndica de la ciutadania i dels grups polítics municipals, un altra cosa es que 
ho vulguin canviar i es faci una revisió del reglament i que només sigui de la 
ciutadania. A finals d’octubre principis de novembre ens va respondre i ens diu 
que com a grup municipal d’ERC tenim l’obligació de fer el seguiment d’aquest 
tema i per tant hauríeu de demanar al grup municipal que passa en aquest tema, 
recomanació que vam fer efectiva mitjançant una instància i vam plantejar al 
govern que apliqui els acords amb la major brevetat possible. Discrepo amb 
l’agenda municipalista, aquí estem al ple que és sobirà i que on s’aproven els 
acords que s’han de fer efectius. 
 
Continua el Sr. Joan Alginet, per preguntar una qüestió que no li ha quedat clara 
al regidor Sr. Bertomeu, quan ha dit que els monitors van anar al CED, el dia de 
l’aniversari sense cobrar, voldria un aclariment si va ser per voluntat pròpia o si 
va ser a instància de l’equip de govern i perquè no van cobrar? 
 
Contesta el Sr. Bertomeu que per preparar l’aniversari hi ha diferents models, 
haguéssim pogut contractar monitors externs o contractar classes o diferents 
coses i nosaltres vam apostar per continuar les classes amb els usuaris del 
centre amb els monitors que tenim al centre. Ells tenen un contracte per serveis 
amb unes hores estipulades i d’aquesta manera nosaltres el que vam fer va ser 
marcar uns horaris amb els mateixos monitors del CED. Per tant això és un tema 
que nosaltres planifiquem un aniversari amb la empresa que presta el servei de 
monitors i acordem com es faran les classes d’aquell dia. Hi ha diverses formes 
com és pagar uns serveis extraordinaris i vam creure oportú apostar per aquest 
model.  
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El Sr. Alginet pregunta si aquest acord que es va prendre està signat pels 
treballadors. 
 
Contesta el Sr. Bertomeu per dir que el model és gastar el mínim dintre d’un 
aniversari d’un centre esportiu amb el qual el que es va fer va ser pagar a la zona 
d’aigües del CED un inflable per als petits i petites però la resta no va suposar 
cap despesa més per al CED. 
 
Pren de nou la paraula l’alcalde i torna a reprendre amb el tema de la Síndica, ja 
que m’estic mirant el reglament i no excepciona els grups municipals però 
tampoc els nomena expressament. Textualment el reglament diu la Sindicatura 
de Greuges de Deltebre actua a sol·licitud de qualsevol persona física o jurídica 
que presenti una queixa i que demostri tenir un interès legítim per l’objecte de la 
queixa i també pot actuar d’ofici. 
 
Contesta el Sr. Alginet dient que no es referia expressament que fos al grup 
municipal però en tot cas la Sindica ens va respondre, però aquest no és el debat, 
el debat és que fa 33 mesos que estem esperant el Consell d’Infants. 
 
Contesta el Sr. Alcalde per dir que el tema és que el Consell d’Infants es crearà 
dintre de l’agenda municipal i a més el reglament de la Sindicatura no diu res 
explícitament dels grups municipals i la utilització de la figura de la Síndica de 
Greuges de Catalunya per agafar notorietat és desvirtuar la figura d’un 
organisme que ha de ser molt més ben equiparat de cara la ciutadania, per tant 
jo li demanaria que intentessin modular les institucions tal i com les utilitzem. 
 
Pren la paraula el Sr. Alginet i diu que vostè ja recorria al Síndic de Greuges de 
Catalunya quan estava a l’oposició. 
 
Torna a intervenir el Sr. Alcalde per dir que anar a la Síndica de Catalunya 
desprès d’anar a la Síndica de Deltebre és fer-li perdre autoritat. 
 
Contesta el Sr. Alginet per dir que qui li fa perdre autoritat és vostè i el seu govern 
que no fa efectives les recomanacions de la Síndica. 
 
El Sr. Alcalde diu que la recomanació de la Síndica a l’alcalde de Deltebre es 
que activéssim els acords de ple amb el cas del Consell de la Infància i jo li dic 
que abans d’acabar el mandat es farà, i el que vostè fa és públicament agafar el 
nom de la Síndica per utilitzar-lo i això es devaluar la institució. 
 
Pren la paraula la Sra. Ingrid Santiago per fer un aclariment en relació al tema 
de l’aniversari del CED i és que quan s’organitza l’aniversari es fa conjuntament 
amb la empresa que presta el servei i aquesta és qui distribueix els horaris amb 
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els seus monitors i les seves classes corresponents. En cap moment és que els 
treballadors hagin vingut voluntàriament o de manera gratuïta.  
 
No havent més assumptes per a tractar, el Sr. Alcalde aixeca la sessió, de la 
qual, com a secretari acctal. estenc aquesta acta que inclou totes les 
manifestacions i posicionaments que s’han produït en la sessió plenària i que es 
poden reproduir amb l’àudio d’enregistrament de la mateixa i que es farà arribar 
amb suport informàtic als regidors/es si així ho requereixen. 
 

L’Alcalde,        El secretari acctal., 
 
 
 
Lluís Soler Panisello      David Torres Fabra 
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